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Op te bergen 
in de band van 
21 maart 2012 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de statenadviseur mede te delen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Economie 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
gehouden op 7 maart 2012 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie 
 
Woensdag 7 maart 2012 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 18 januari 2012 is als bijlage opge-
nomen bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
mevrouw L.A. Smits (voorzitter) 
mevrouw C. Aarsbergen-Ligtvoet (VVD) 
A.A.P.M. van Berkel (PVV) vervangt mevr. Gerrits 
H.H. van de Boer (VVD) 
J.A. van Dalen (D66) 
H.N. van Eekelen (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
W. van Heusden (ChristenUnie) 
mevrouw T. Hummel (PvdA) 
A. Kerstholt (VVD) 
H. Klaver (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks)  
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
J. Slagter (PvdA) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie)  
tot 17.40 uur 
mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 
N.A. Uppelschoten (PVV) 
J. Vester (SP) 
P.A. Zwiers (PvdA) 
 
mevrouw C.M. de Werd-Eijsink, statenadviseur 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
R.W. Munniksma (PvdA) 
A. van der Tuuk (PvdA) 

H. Brink (VVD) 
 
Afwezig: 
mevrouw S.P.M. Gerrits (PVV) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering. 
 

 
2. Verslag vergadering 18 januari 2012 en de lijst van toezeggingen 
De samenvatting van de vergadering van 18 januari 2012 wordt vastgesteld. 
 
De lijst van toezeggingen wordt aangepast. Een actueel overzicht hiervan is aan deze samenvatting 
gehecht. 
 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
Er is geen rondvraag. 
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Brief van Gedeputeerde Staten van februari 2012 over verdere uitwerking uitgangspunten 

sociaal domein vanaf 2013. Bijlage: Beleidsvisie Sociaal vanaf 2013. Uitwerking motie 
2011-15 Sociaal en Cultureel Domein. 
Brief van college van Gedeputeerde Staten van 8 februari 2012 over Drentse Alliantie met 
gemeenten. 
Brief van college van Gedeputeerde Staten van 7 december 2011 over Uitgangspunten cultuurbe-
leid 2013-2016 en invulling bezuiniging per 2013  
Brief van college van Gedeputeerden Staten van 7 december 2011 over Uitgangspunten sociaal 
domein 2013 t/m 2016 en financiële vertaling  
Brief van 8 februari 2012 over Beantwoording schriftelijke vragen ex artikel 41 (RvO) van Staten-
fractie GroenLinks van 30 januari 2012 over Bezuinigingen regionale omroep en nadere informa-
tie 
 

Van het spreekrecht wordt gebruik gemaakt door: 
1. de heer Van Loenen, namens Zorgbelang Drenthe 
2. mevrouw Van der Werf, namens Biblionet drenthe 
3. de heer Binnendijk, namens RTV Drenthe 
4. de heer Jakobs, namens Sensoor Groningen-Drenthe/Oost-Nederland 
5. de heer Stuker, namens Centrale Huisartsendienst Drenthe 
6. de heer Huisjes, namens Stichting Welzijn Doven Drenthe 
7. mevrouw Arends, namens Centrum voor Beeldende Kunst (CBK) 
8. de heer De Reus, namens het Drents jeugdtheatergezelschap De Reus 
9. de heer Kuiper en mevrouw Krottje, namens Drents schildergenootschap en Kunstenaarsver-

eniging van Tynaarlo 
10. mevrouw Turenhout, namens STAMM/CMO 
11. de heer De Lang, namens Sport drenthe 
12. de heer Keegstra, namens BOKD 
13. de heer De Noord, namens Kunst en Cultuur Drenthe 
14. mevrouw Van Kuilenburg, namens WMO Raad Hoogeveen 

 
De bijdrage van de insprekers is aan deze samenvatting gehecht en maakt onderdeel uit van de sa-
menvatting. 
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Aan de heer Van Loenen worden vragen gesteld door respectievelijk D66 en de PvdA. D66 stelt vra-
gen over de taken en de benodigde kennis. De PvdA stelt vragen over de inspanningen voor opscha-
ling naar Noordelijke schaal.  
Aan mevrouw Van der Werf worden door GL en de SP vragen gesteld over de handreiking van gede-
puteerde Klip. Het CDA stelt vragen over het aantal overleggen met de provinciale organisatie die 
hebben plaatsgevonden. 
Aan de heer Binnendijk worden vragen gesteld door de VVD en het CDA met betrekking tot de onder-
titeling. De PvdA stelt vragen over de toegekende subsidie. 
Aan de heer Jakobs worden vragen gesteld door PvdA, SP, GL en VVD. De PvdA stelt vragen over de 
wettelijke taken en vraagt om een reactie op de inspanningsverplichting zoals die in de provincie Bra-
bant is afgesproken. De SP vraagt naar de ontwikkelingen in de andere provincies. GL stelt vragen 
over de mogelijke aansluiting bij andere bedrijven. De VVD vraagt naar de contacten met de gemeen-
ten en de samenwerking in sensoor verband. 
Aan mevrouw Arends worden vragen gesteld door GL en de PvdA. GL vraagt naar de financiering 
vanuit de markt. De PvdA stelt vragen over de tijd die het CBK heeft gehad voor de verandering. 
Aan de heer De Reus worden vragen gesteld door de SP over de hoogte van de bedragen. 
De heer Kuiper en mevrouw Krottje bieden de voorzitter een petitie aan. 
Aan mevrouw Turenhout worden vragen gesteld door D66 en het CDA. D66 stelt vragen over wat 
haalbaar is aan bezuinigingen en stelt vragen over het aantal ontslagen. Het CDA stelt vragen over de 
projectgelden. D66 vraagt ook naar de helderheid van de provincie als opdrachtgever. 
Aan de heer de Lang worden vragen gesteld door GL, CDA en D66. GL stelt vragen over de samen-
werking met Olympisch plan. Het CDA stelt vragen over de Fuelta. D66 vraagt naar de activiteiten ten 
aanzien van het zoeken naar andere opdrachtgevers. De heer De Lang biedt gedeputeerde Van der 
Tuuk een boek aan. 
Aan de heer Keegstra wordt door D66 gevraagd naar de helderheid van de provincie als opdrachtge-
ver. 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De CU stelt vragen over de samenhang van de brieven van december 2011 en maart 2012. De fractie 
verwijst naar het toetsingskader uit Amen is geen Amsterdam. De CU pleit voor vasthouden aan vaste 
subsidies. Aan Gedeputeerde Staten worden vragen gesteld over het inzetten van het geld wat gere-
serveerd is voor Vitaal Platteland. De CU ziet zeker nog een taak voor de provincie op het sociale 
domein 
De PvdA vraagt het college om toelichting waarom het niet mogelijk is gebleken om tot een Drentse 
alliantie te komen. De PvdA stelt vragen over de gestuurde brieven in december en maart. Ten aan-
zien van Drents Olympisch Plan worden vragen gesteld en het daarbij behorende geldbedrag. De 
PvdA wil de visie graag terugzien in een statenstuk. Verder uit de fractie haar zorg over het gesprek 
met de VDG. 
De PVV is verheugd met de duidelijke keuzes maar mist de visie op basis waarvan de keuzes ge-
maakt worden. De gekozen methode van vaste en flexibele bedragen worden door de PVV onder-
schreven. De PVV is van mening dat taken pas over kunnen gaan als het goed geregeld is met de 
gemeenten. 
De VVD doet een beroep op Gedeputeerde Staten en de gemeenten om zich in te spannen om tot 
een samenwerking te komen. De VVD geeft aan dat de beleidsvisie bepalend is voor de discussie 
over de voorjaarsnota. De fractie vraagt om het omzetten van deze visie in een statenstuk. De VVD 
stelt vragen over de provinciale verantwoordelijkheid naar Sensoor. Daarnaast stelt de VVD proces-
vragen ten aanzien van Sensoor. 
Het CDA is van mening dat er geen sprake is van een zachte landing. Het CDA onderschrijft de uit-
gangspunten van Amen is geen Amsterdam. De fractie kan zich niet vinden in de uitwerking van Ge-
deputeerde Staten en wil vaste subsidies. Het CDA vraagt het college om dit mee te nemen in de 
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voorjaarsnota. Het CDA stelt vragen ten aanzien van de vertrouwenspersoon jeugdzorg. Zij laten we-
ten laat weten de reactie op cultuur te geven  bij de behandeling van de cultuurnota.  
De SP laat weten dat Drenthe trots mag zijn op haar sociale ruggengraat. De fractie schets een beeld 
van wat je in het dagelijks leven merkt van de inzet van de stichtingen. De SP geeft een aantal terrei-
nen aan waar wat hen betreft op bezuinigd kan worden zodat er meer geld is voor de stichtingen. Het 
is volgens de fractie een kwestie van keuzes maken.  
D66 stelt vragen aan het college over de rol en taakverdeling tussen gemeenten en provincie. Daar-
naast vraagt D66 om nadere toelichting over de verschillen in de afweging op cultuurgebied en op 
sociaal gebied. Zij vraagt het college naar het nieuwe perspectief nu de Drentse alliantie niet gelukt is. 
Ook stelt D66 vragen over samenwerking in noord Nederland. De fractie stelt het college verantwoor-
delijk om voor een goede overdracht te zorgen. Vervolgens vraagt D66 wat de gevolgen zijn voor de 
provinciale organisatie van het teruggaan in het sociale domein. 
GL verwijst naar de website over de Wake up call. GL laat weten in PNS plus geen sport te zien staan. 
De fractie benadrukt de samenwerking van diverse instellingen. GL ziet een bijdrage van de provincie 
als gebiedsregisseur. Zorg belang is ook zorgeconomie volgens GL. GL vraagt Gedeputeerde Staten 
om bij het culturele beleid ook een zachtere landing net als bij het sociale domein te doen. De fractie 
stelt vragen over de inhuur van een extern bureau bij RTV Drenthe. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk licht het proces toe tot het komen tot de visie brief van 24 februari 2012. 
De gedeputeerde laat weten dat er niet per definitie taken worden overgedragen. Dat de provincie zich 
terugtrekt maar het liefst wel met afstemming met de gemeenten. Gedeputeerde Van der Tuuk geeft 
aan dat er na het toetsingskader van Amen is geen Amsterdam er op financieel gebied veel is ge-
beurd. De gedeputeerde antwoordt dat de verplichtingen voor het onderzoek naar de Fuelta al zijn 
aangegaan. De gedeputeerde geeft aan de commissie op de hoogt te houden van het proces.  
Gedeputeerde Munniksma laat weten dat er door de ontwikkelingen druk ontstaat op het fonds vitaal 
platteland. De gedeputeerde antwoordt dat de bezuinigingen in cultuur een andere zijn dan in het so-
ciale domein.  
Gedeputeerde Brink laat ten aanzien van de alliantie weten dat het collectief niet gelukt is maar dat 
het college wel het overleg blijft opzoeken.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: op korte termijn uitgebreider met de commissie praten over 
sport.  
Gedeputeerde Brink zegt toe: een overzicht toe te zenden van de gebieden waarin de samenwerking 
met de gemeenten goed loopt.  
Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: op korte termijn te komen met een statenstuk betreffende de 
verdere uitwerking van de uitgangspunten van het sociale domein vanaf 2013. 
 
 
5b. Brief van college van Gedeputeerde Staten van 20 december 2011 over Bezuinigingen 2012 

RTV Drenthe en Biblionet Drenthe. 
In verband met de afwezigheid van gedeputeerde Klip wordt dit agendapunt doorgeschoven naar de 
commissie vergadering B&F van 14 maart 2012. 
 
5c. Brief van het college van Gedeputeerden Staten van 26 januari 2012 over Arbeidsmarkt en 

MKB  
Dit agendapunt wordt doorgeschoven naar de volgende vergadering van de commissie Cultuur en 
Economie. 
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5d. Memo van Gedeputeerde Staten van 25 januari 2012; Stand van zaken Drents Plateau 
Samenvattende reactie van de fracties 
GL vraagt of Gedeputeerde Staten niet eerder in gesprek had moeten gaan. Daarnaast vraagt GL 
naar de financiering van de oplossing. De PvdA vraagt of er voldoende adequaat gehandeld is. D66 
stelt vragen in relatie tot de B3 status van het Drents Plateau. D66 vraagt naar de frictiekosten en de 
overhead. D66 zou graag het externe rapport over het Drents Plateau ter inzage willen hebben voor 
de statenleden. De CU stelt vragen over de gevolgen voor het personeel en geeft aan graag concreet 
op de hoogte te willen worden gehouden. De VVD stelt vragen over de financiële gevolgen. De PVV 
stelt vragen over de ambtenarenstatus van het personeel. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Munniksma laat weten dat de Raad van Toezicht verantwoordelijk is voor de organisa-
tie. De gedeputeerde antwoordt dat de B3 status al vroeg bekend was. De gedeputeerde licht de ont-
wikkelingen toe en geeft uitleg over de financiële gevolgen.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Munniksma zegt toe: het verzoek aan het Drenst Plateau te zullen doen om het interne 
rapport vertrouwelijk voor de commissie ter beschikking te stellen. 
 
 
 
6. Mededelingen 
Er zijn geen mededelingen gedaan. 
 
7. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 21.25 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 4 april 2012. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie van 4 april 2012, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie Cultuur en Economie, 7 maart 2012 
  

Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 

  

Toezeggingen korte termijn 

1. Agendering idee Drentse 
Zorgacademie binnen regiegroep 
en zorginstellingen 
 

(afkomstig uit PS 13 juli 2011) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om het idee van 
een Drentse zorgacademie te zullen agenderen binnen 
de regiegroep Kennis & Arbeidsmarkt en bij de 
zorginstellingen (GL). 

13.07.2011 13.12.2011 Brief GS d.d. 13 december 2011: Tijdens 
overleg van adviesgroep K&A van 29 
november 2011 wordt besloten over de datum 
waarop dit punt op de agenda van de 
Regiegroep K&A komt te staan. 

2. Informeren bij start eerste fase 
kenniscluster vezelchemie 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de 
commissieleden te informeren, wanneer GS starten met 
de eerste fase van het opzetten van een kenniscluster 
vezelchemie. 
 

28.09.2011 28.12.2011 C&E 7 maart 2012: gedeputeerde Van der 
Tuuk geeft aan dat de gelden beschikbaar zijn 
en zegt toe dat hij de commissie nader 
informeert zodra de invulling bekend is. 

3. Overleg met PS over RSP 
Coevorden/Assen 
 

(afkomstig uit PS 9 november 
2011) 

Gedeputeerde Brink zegt toe om de staten in een 
afzonderlijk overleg te informeren over de RSP 
projecten in Coevorden en Assen 

09.11.2011 09.02.2012 √ afgehandeld. 11 april wordt een presentatie 
verzorgd voor de leden van de commissie C&E 
en de commissie B&F. 

4. Effecten beëindiging inzet 
onderwijs/arbeidsmarkt 
 

(afkomstig uit PS 9 november 
2011) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om met PS nader 
overleg te voeren over de effecten van het beëindigen 
van de inzet op onderwijs en arbeidsmarkt. 

09.11.2011 04.04.2012 √ afgehandeld zie agendapunt 10 

5. Inhoud prestatie-indicatoren 
subsidiebeschikking 
Herinneringscentrum & StavaZa 
bestuurlijke toezegging Midden-
Drenthe 

Gedeputeerde Klip zegt toe de commissie schriftelijk te 
informeren over de inhoud van de prestatie-indicatoren, 
verwerkt in de subsidiebeschikking voor het 
Herinneringscentrum Kamp Westerbork. In de 
beantwoording wordt tevens de stand van zaken over 
de bestuurlijke toezegging van Midden-Drenthe m.b.t. 
de wegomlegging mee genomen en wat de 
consequenties zouden zijn, wanneer deze niet wordt 
nageleefd. 
 

30.11.2011 04.04.2012 √ afgehandeld zie LIS A.3 

6. Brief van Gedeputeerde Staten 
van februari 2012 over verdere 
uitwerking uitgangspunten sociaal 
domein vanaf 2013. Uitwerking 
motie 2011-15 Sociaal en 
Cultureel Domein. 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: op korte termijn 
uitgebreider met de commissie praten over sport.  
 

07.03.2012 20.04.2012  
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7. Brief van Gedeputeerde Staten 
van februari 2012 over verdere 
uitwerking uitgangspunten sociaal 
domein vanaf 2013. Uitwerking 
motie 2011-15 Sociaal en 
Cultureel Domein. 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: op korte termijn 
te komen met een statenstuk betreffende de verdere 
uitwerking van de uitgangspunten van het sociale 
domein vanaf 2013. 
 

07.03.2012 20.04.2012  

8. Brief van college van 
Gedeputeerde Staten van 8 
februari 2012 over Drentse 
Alliantie met gemeenten. 
 

Gedeputeerde Brink zegt toe: een overzicht toe te 
zenden van de gebieden waarin de samenwerking met 
de gemeenten goed loopt.  
 

07.03.2012 20.04.2012  

9. Memo van Gedeputeerde 
Staten van 25 januari 2012; Stand 
van zaken Drents Plateau 

Gedeputeerde Munniksma zegt toe: het verzoek aan 
het Drenst Plateau te zullen doen om het interne 
rapport vertrouwelijk voor de commissie ter beschikking 
te stellen. 
 

07.03.2012 20.04.2012  

 
Toezeggingen lange termijn 

1. Informeren volgende fasen 
uitbetalingen aan 
Herinneringscentrum Kamp 
Westerbork 

Gedeputeerde Klip zegt toe om de commissie te 
informeren, wanneer volgende fasen van uitbetalingen 
aan het Herinneringscentrum worden bereikt.  
 

30.11.2011 30.05.2012 √ afgehandeld. Zie memo van GS op de LIS 
A3 

2. Brief van college van 
Gedeputeerde Staten d.d. 24 
november 2011 over 
Uitvoeringsprogramma Jeugdzorg 
2012 (incl. inspraaknotitie) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: dat zodra er 
weer cijfers zijn vanuit de monitoring deze met de 
commissie worden gedeeld 

18.01-2012 18.01.2013  

3. Brief van college van 
Gedeputeerde Staten d.d. 14 
december 2011 over Stand van 
zaken ontwikkeling Drentse 
Zuidas 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: binnen een jaar 
meer duidelijkheid te geven. 
 

18.01.2012 18.01.2013  
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Moties 

M 2011-10: Motie Economie 
(focus op Topsector en MKB) 
(CDA) 

PS verzoeken GS om naast de focus op topsectoren 
ook nadrukkelijk een visie en een stimulerend 
actieprogramma te ontwikkelen om de kracht van de 
bestaande MKB-structuren te optimaliseren en dit in de 
herijking van het KEI mee te nemen. 

13.07.2011 - √ zie agenda punt 10. 

M 2011-18: Onderzoek naar 
werkgelegenheidseffecten 
Programma 9 
(PvdA) 

PS roepen het college op om een gericht onderzoek te 
starten naar de geformuleerde en mogelijke effecten 
van werkgelegenheidsmaatregelen in Programma 9 en 
dit onderzoek op 1 maart 2012 aan PS voor te leggen. 

09.11.2011 01.03.2012 PS 09.11.2011: gedeputeerde Van der Tuuk 
zegt toe bij de uitvoering van deze motie 
eveneens het CDA Banenplan en de 
(ingetrokken) CDA motie Stimulering 
Vrijetijdseconomie en de D66 motie Jonge 
Innovatiekracht te betrekken. √ zie agenda 
punt 10 

M 2011-26: Motie Jonge 
Innovatiekracht 
(D66) 

PS verzoeken het college de staten voor 1 maart 2012 
een voorstel te doen waarin wordt aangegeven op 
welke wijze voor de jonge ondernemers en starters 
meer mogelijkheden kunnen worden gecreëerd, 
bijvoorbeeld door de toekenning van microkredieten. 

09.11.2011 01.03.2012 √ zie agenda punt 10. 

M 2011-27: Motie Festival ‘D-Day 
Drenthe’ 
(CDA) 

PS verzoeken het college binnen de in de Begroting 
2012 aangegeven 5 culturele festivals, jaarlijks een 
groot festival te doen organiseren met landelijke 
uitstraling, waar de cultuur en de historie van Drenthe 
een plaats krijgen en waar qua muziek en 
entertainment, zowel jong als oud iets van zijn gading 
vindt. 
 

09.11.2011 - Brief van GS van 15 februari 2012 is 
ontvangen en wordt voorgelegd aan presidium. 
√ zie agenda punt 8. 

M 2012-01: Behoud acute 
verloskundige zorg voor Meppel 
e.o. 

PS roepen het college op:  
1. om zich in te zetten voor een goede kwalitatieve 
basiszorg met behoud van acute verloskundige zorg 
voor Drenthe en nu in het bijzonder voor Meppel e.o.. 
2. de motie ter kennisneming te sturen aan minister 
Schippers, de fracties van de Tweede Kamer, de raden 
van besturen, Zorgverzekeraar Achmea, Kring 
Verloskundigen en regiogemeenten. 

01.02.2012 -  

 



fularA
Inspraak Zorsbelanq Drenthe
commissie Cultuur en EconomieT maart2OL2 Drenthe

Geachte commissie,

Eigenlijk zou ik hier helemaal niet kunnen staan, want op mij is een dringend beroep gedaan om in
Den Haag aanwezig te zijn b'rj het aanbieden van een petitie tot behoud van de afdeling (acute)
verloskunde in het ziekenhuis van Meppel. U merkt, ik val maar meteen met de spreekwoordelijke
deur in huis. De toekomst van de afdeling verloskunde in Meppel is uiteraard onderdeel van een
groter geheel. Daar wil ik graag heel kort op ingaan.

Alom wordt ingezien dat de houdbaarheidsdatum van ons huidige zorgstelsel is verstreken. We staan
in ons land, maar zeker ook in Drenthe, voor de grote opgave om een (sterk) toenemende zorgvraag
duurzaam te voorzien van een hierop aansluitend aanbod. ln de kern gaat het daarbij om:

./ Beschikbaarheid
,/ Bereikbaarheid
r' Betaalbaarheid
,/ Betrouwbaarheid

Burgers verwachten een kwalitatief aanbod van goede zorg(voorzieningen) in hun directe
leefomgeving en juist op dit punt ontstaan knelpunten in Drenthe als plattelandsprovincie. Zeker in
het licht van de volgende ontwikkelingen:

L opschaling van eerstelijnsvoorzieningen naar multidisciplinaire gezondheidscentra;
2. specialisatie en concentratie van ziekenhuiszorg in topklinische centra enerzijds en

verplaatsing van relatief 'eenvoudige' behandelingen (ingrepen) en diagnostiek naar de
genoemde gezondheidscentra anderzijds;

3. houdbaarheid van de langdurige (AWBZ gefinancierde) zorg, zowel in instellingen als in de
thuissituatie

Hoewel de systeemverantwoordelijkheid voor de zorg bij het Rijk ligt, hebben provincies en
gemeenten er uit oogpunt van leefbaarheid alle belang bij dat aan hun inwoners een optimaal niveau
aan zorgvoorzieningen geboden kan worden, nu en in de toekomst.

De overheid doet terecht een beroep op burgers om zelf nieuwe init¡atieven te ontplooien en
oplossingen te bedenken. Dat geldt ook voor patiënten/cliënten in de zorg; w'rj noemen ze

zorgconsumenten.
De sleutel om tot de broodnodige innovatie in de zorg te komen, ligt dan ook niet b'rj zorgaanbieder
en ook niet bij de zorgverzekeraar. Dé sleutel ligt bij de zorgconsument. Die weet als geen ander
welke verbeteringen en besparingen mogelijk en wenselijk zijn. Noodzakelijke randvoorwaarde is wel
dat meldingen en signalen over de kwaliteit van zorg vanuit het perspectief van de zorgconsument
systematisch verzameld worden, zodat die klantervaringen daadwerkelijk vertaald kunnen worden
naar concrete adviezen die de kwaliteit van zorg verbeteren en de kosten kunnen verminderen.
Als de oplossing zo eenvoudig is, waarom zou je daar dan niet voor kiezen? lmmers de toekomst is
gisteren begonnen en de uitdagingen worden morgen alleen maar groter...l

lk ben begonnen met de afdeling verloskunde in Meppel en u als commissie heeft wellicht nog een
zware bevalling voor de boeg. Misschien kan de specialistische lerloskundþe'vakkennis van
Zorgbelang Drenthe u daarbij helpen. Die is immers nog niet verdwenen, maar wat weg is komt niet
meer terug!

Jan van Loenen
bestuurder-directeur

Krachtige stem van de zorgconsument



Aan de leden van de Statencommissie Cultuur en Economie

Na me aangemeld te hebben als inspreker voor Uw vergadering van 7 maart 2012 werd mij,

in verband met het grote aantal insprekers, medegedeeld slechts de helft van de

gebruikelijke inspreektijd te mogen gebruiken. Aangezien 2,5 minuut een farce is als het er

om gaat e.e.a. kwijt te willen, doe ik U mijn inspraakreactie op deze wijze toekomen.

Voorzitter, leden van de commissie

Als Raad van Advies, een vertegenwoordiging van de participanten binnen Zorgbelang

Drenthe, ik ben overigens voorzitter van dit orgaan, hebben we ons de afgelopen jaren

regelmatig bezig gehouden met de vraag welk perspectief er in de toekomst nog zou kunnen

zijn voor Zorgbelang Drenthe.

Reden daarvoor was dat de provincie regelmatig aan de hoogte van de subsidie krabbelde

en eigenlijk steeds strakkere eisen ging stellen met betrekking tot de besteding van deze

subsidie, dit in weerwil van het feit dat Zorgbelang Drenthe ooít door de provincie is opgezet

als organisatie voor de belangenbehartiging van de inwoners van Drenthe en de diverse

patiënten/consu mentenvertegenwoord igingen onder één dak wenste te zien.

Dat laatste is overigens prima gelukt

Naast het knabbelen aan de subsidie (uiteindelijk betekende dit een korting in de afgelopen
jaren van in totaal 35%Zorgbelang en 40% Jeugdzorg) kwam ook de eis van de provincie

externe middelen te verkrijgen met mijns inziens als doel de stichting uiteindelijk zelfstandig

en onafhankelijk van, te laten functioneren in de toekomst.

Voor mijn gevoel zou dat laatste ook verreweg het beste zijn maar dan moet het wel

haalbaar zijn. Vanzelfsprekend kun je door middel van wat projecten geld binnen halen maar

het is onmogelijk gebleken dit in voldoende mate realiseerbaar te maken. Van de eerstelijns
gezondheidszorg hoef je het niet te verwachten en de tweedelijns is zo bezig met fusies,

marktwerking en andere zaken dat ook daar niets te verdienen valt.

Wat overblijft is de individuele burger in deze provincie en aangezien de Drentse gemeenten

daar het dichtst bij staan leek dat een begaanbaar pad. Niets blijkt echter minder waar, door

o.a. de uitvoering van de WMO geven ook gemeenten niet thuis, en blijft als financiële
partner alleen de provincie over. Uiteindelijk blijft er voor zorgbelang Drenthe - en dus de

belangenbehartiging maar één weg over - pompen of verzuipen.



Aangezien deze provincie door middelvan haar begroting besloten heeft dat de bron is

drooggevallen - mogen we het pompen vergeten.

Je zou denken dat dus alleen het verzuipen resteert - niets is echter minder waar - in al haar

wijsheid heeft de provincie besloten nog twee jaar wat te compenseren zodat de stichting

door middel van een zachte landing het daarna mag doen met een bedrag van € 150.000 per

jaar.

Voorzitter, dat is geen zachte landing maar onvrijwillige euthanasie. lk zou daar nog andere
terminologie voor kunnen gebruiken maar ik wil het netjes houden.

Begrijp me goed, ik snap dat er keuzes gemaakt moeten worden, het argument dat er geen

middelen zijn gaat echter niet op. Het zijn de keuzes die U maakt, het geld is er wel. Denkt U

bijvoorbeeld eens aan het reservepotje binnen de begroting van Cultuur en Economie ten
bedrage van € 825.000.
AI met al is er "bij ongewijzigd beleid van Uw kant, uiteindelijk slechts één voordeel- het
werk van de raad van advies van zorgbelang Drenthe wordt een stuk gemakkelijker: het
perspectief is duidelijk: over en uit per 1 janua ri 20t4, en dat voor een belangenbehartiger
ten behoeve van plm. 100 patiëntenverenigingen, de ouderenbonden, de individuele
zorggebruikers en nog vele anderen die direct of indirect met Zorgbelang Drenthe zijn
verbonden.

lk dank U voor uw aandacht en wens U zeer veel wijsheid bij de verdere besluitvorming.

Emmen, 6 maart 2012

J. Lubberink
Te1.0652341519

e-mail: j.lubberink@ziggo.nl



Inspreektekst Lenie van der We{ Biblionet Drenthe

Geacht college/statenleden,

Mijn naam is Lenie van der Werf, ik ben voorzitter Raad van Bestuur van Biblionet Drenthe. (werkgever van z6o
medewerkers en 65o vrijwilligers)

Dank voor de gelegenheid die u mij biedt om hier kenbaar te maken waarom wij veel moeite hebben met de

voornemens van GS ten aanzien van Biblionet Drenthe en daarmee onlosmakelijkverbonden: de bibliotheken in
Drenthe.

Ik heb begrip voor de lastige financiële situatie van de provincie en begrijp dat ook wij moeten bezuinigen.

Maar bent u zich goed bewust van de omvang en de gevolgen?

Deze nieuwe voorgenomen bezuinigingen betekenen namelijk dat wij in de periode van 2o1o t/m zor5 in totaal
25,8 96 minder provinciale subsidie ontvangen.

Dit zijn zeer ingrijpende maatregelen die veel gevolgen zullen hebben voor de 14o.ooo inwoners van Drenthe die
regelmatig gebruik maken van de (digitale) diensWerlening van de Drentse bibliotheken. De bovenlokale taken die
u van ons verwacht zullen wij niet meer kunnen uitvoeren op

contractueel vastgelegde, niveau dat van ons mag worden verwacht.

Ook zullen deze maatregelen ingrijpende gevolgen hebben voor onze medewerkers. Mede in verband met
deze provinciale bezuinigingen hebben wij een voorgenomen besluit tot reorganisatie genomen.

Om z redenen hebben wij veel moeite met uwvoorgenomen besluiten:
1. De omvang van de korting
z. Het gedeeltelijk verleggen van de provinciale subsidie naar de gemeenten

1. De omvangvan de korting

U heeft het voornemen om het bestaande structurele subsidieniveau voor 2012 met Z5.ooo,- en voor 2o1S met een

bedrag van € 125.ooo,- te verminderen. In de betreffende aankondigingsbrief van vlakvoor Kerst wordt niet
genoemd welke taken dan zullen vervallen. Een aantal digitale taken zal op termijn landelijk uitgevoerd worden
maar vooralsnog hebben de Biblionetten nog een hele belangrijke taak om de digitale infrastructuur overeind te
houden.

Kortom: U verwacht naar het zich laat aanzien van ons evenveel taken die moeten worden uitgevoerd, met een

subsidiebedrag dat ten opzichte van 2o1o mel2596 afneemt als deze bezuiniging voor 2o1B en de indicaties voor
2ot4 en zor5 doorgang vinden. Met andere woord.en: uw verwachtingen komen niet meer overeen met het door u
beschikbaar gesteld budget.

U bent daarnaast niet onze enige opdrachtgever. Deze bezuinigingsopdracht voor Biblionet Drenthe heeft

ook ingrijpende gevolgen voor de bibliotheken in de provincie Drenthe. Biblionet Drenthe heeft op grond

van de Overeenkomst van Dienstverlening met de lokale stichtingsbesturen verplichtingen tot het leveren

van diensten. De opzegtermijn van de kant van Biblionet is 3 jaar. Contractueel zijn wij dus niet in staat

om onderdelen van de dienstverlening per r januari 2o1g te staken. In november 2o1l zijn de nieuwe

Overeenkomsten van Dienstverlening met een voortschrijdend karakter opnieuw door bibliotheekbesturen en

Biblionet Drenthe ondertekend.

Brunelstraat 77

Postbus 78

94oo AB Assen

Tel o59z 38 u n
Fax oS92 g1 82 34
E-mail secretariaat @biblionetdrenthe.nl
www.biblionetdrenthe.nl

KvK 4ror7595
Bank 43.9o.Br.g7B
Giro Bzoz46
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Inspreektekst Lenie van der Werf, Biblionet Drenthe

Op deze korte termijn kunnen *ij brj zo'n omvangrijke bezuiniging ons niet houden aan de huidige verplichtingen.

Als onderbouwing van het bezuinigingsbedrag wordt door u regelmatig de samenwerking met Biblionet Groningen

genoemd.

Al eerder heb ik op deze plaats aangegeven dat hier de kosten voor de baat gaan. Het zogenaamd laaghangend fruit
is al geplukt (gezamenlijke managers, gezamenlijk reprocentrum in Assen etc.) Voor het echt realiseren van de

holding zijn echter nu investeringen noodzakelijk.

Bovendien hebben wij als gevolg van provinciale en gemeentelijke bezuinigingen het voorgenomen

besluit moeten nemen om in reorganisatie te gaan. Dit betekent dat om juridisch redenen (arbeidsrechtelük)

de holdingvorming vertraging oploopt van minimaal 3/+ jaar. De efficiencywinst, die door u wordt bepleit,

kan om die red.en al niet in zorz gerealiseerd worden.

z. Verleggen van subsidies

Het z" deel van het kortingsbedrag bestaat uit het verleggen van provinciale subsidie naar

het lokale niveau. In uw brief van december j.l. staat dit als volS verwootd: "'Indachtig het bestuursakkoord

willen wij daarnaast onze rol beperken door de uerantwoordelijkheid uoor uw actiuiteiten uoor zouer die het

uituoerende werk op het lokale níueau ondersteunen, bij de lokale ouerheden te leggen, met de daaruoor

bestemde middelen".

U kondigt in deze passage een besluit aan op basis van een gedachte ten aanzien van een bestuursakkoord

dat formeel en inhoudelijk nog niet is afgesloten. U loopt in uwbesluitvorming dus vooruit op een ontwikkeling

die nog onzeker is. Maar áls u ervoor kiest om uw rol te beperken en er in zou slagen taken te verleggen naar de

gemeenten, zult u duidelijk aan moet geven welke taken dit dan betreft en hoe u de rol van Biblionet en de

gemeenten de komende jaren ziet.

Graag leg ik een aantal Qastige) vragen aan u voor die u kunt meenemen in uw afi'rregingen:

1. Zijn de gemeenten al klaar voor het overnemen van deze taken en zijn zij daartoe bereid?

2. Is het geoormerkt geld of kan de verleiding voor een aantal gemeenten groot zijn om het geld anders te

besteden?

3. Kiest de provincie deze route om marktwerking te stimuleren en zal dit ook daadwerkelijk meer kwaliteit

opleveren? Recente onderzoeken tonen namelijk aan dat marktwerking in de gesubsidieerde sector weinig

winst oplevert. Maar dit is politiek en uwvak.

4. Verliezen we niet heel veel efficiency door het verleggen van subsidie met daarmee het laten vervallen van de

voordelen van de huidige fiscale eenheid. en alle gezamenlijke inkoopvoordelen?

S. Vind u dat dit Drents beleid past bij de door u gestimuleerde en door ons geinitieerde samenwerking met

Biblionet Groningen waar juist taken centraal worden uitgevoerd?

6. Past dit voornemen bij het verleggen van de subsidies bij de rol die u van ons verwacht: instandhouding en

ontwikkeling van het provinciaal bibliotheeknetwerk. Bij instandhouding passen toch geen besluiten die

versnippering stimuleren?

Z . Bent u eigenlijk niet trots op het bibliotheekwerk in Drenthe waar j uist vanuit de historie veel in
gezamenlijkheid is gedaan om juist op het platteland een goed voorzieningenniveau te handhaven?

Kortom: veel lastige wagen die tijd zullen wagen voor een goede beantwoording.

Brunelstraat 7
Postbus 78

94oo AB Assen

Tel o5gz 38 u rr
Faxo5g2 St82g4
E-mail secretariaat@biblionetdrenthe. nl
www.biblionetdrenthe.nl

KvK 41o17S9S

Bank 48.9o.8r.978
Giro 8zoz46
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Tot slot:

Ik waardeer het bestuurlijk overleg de gedeputeerde Tanja Klip zoals we dat onlangs hebben gevoerd en ook de

uitgestoken hand in onze richting.
Het wordt duidelljk dat wij behoefte hebben aân een heldere en met de gemeenten gedeelde visie van de provincie
die verder gaat dan het verwijzen naar een juridisch en algemeen Bibliotheekcharter.
Wij willen graag samen met uw politieke steun en vertrouwen in ons, de bibliotheken in Drenthe vernieuwen in
een tijd dat er minder geld beschikbaar is.

Juist daa¡om waag ik u af,te zien van het voornemen om in de.ze tijd subsidie te verleggen en vTaag ik u de omvang
van de voorgenomen korting te heroverwegen.

Dank voor uw aandacht en ik wens u veel wijsheid bä uw besluiworming.



RTV Drenthe Beilerstraat 30, 9+or PL Assen . Postbus 999, 94oo AZ Assen

t 0592 33 80 80 r info@rtvdrenthe.nl ' rtvdrenthe.nl

Aan de leden van de Provinciale Staten
van de provincie Drenthe

Assen, 13 maart 2012
Kenmerk: 2. (012)hv

Beste leden van de Provinciale Staten,

Onze omroep heeft een bezwaarschrift richting GS gestuurd waarin u onze
juridische motivatie kunt lezen met betrekking tot de voorgenomen
bezuinigingen voor onze omroep, Met name de eventuele korting op onze
reguliere middelen is voor ons onaanvaardbaar. Ook andere provincies hebben
regionale omroepen een korting in het vooruitzicht gesteld en er is al een
rechtszaak geweest in Brabant. De rechter heeft Omroep Brabant in het gelijk
gesteld en de voorgenomen bezuiniging van de provincie afgewezen. In een
constructiet bestuursoverleg met de gedeputeerde hebben RW Drenthe en de
provincie besloten om de ontwikkelingen in de rest van Nederland af te wachten
alvorens een besluit te nemen om wel of niet een juridische procedure voort te
zetten.

Onder de gegeven omstandigheden is de omroep blij met deze uitkomst. En dit
heeft natuurlijk alles te maken met de kosten die gepaard gaan met het
inschakelen van juridische hulp. RTV Drenthe is van mening dat ze het geld
beter in journalistieke en programmatische activiteiten kan steken. Onze missie
is de spil van de Drentse samenleving te zijn. Door middel van snelle,
betrouwbare actuele berichtgeving. En met zorg gemaakte programma's
waaruit passie, deskundigheid en betrokkenheid in de provincie Drenthe en de
mensen die er wonen, de vanzelfsprekende uitgangspunten vormen. Daarom
heeft het onze voorkeur een juridische strijd uit de weg te gaan, Zo'n
ongewenste situatie kost de gemeenschap vreselijk veel geld en telt uiteindelijk
alleen verliezers.

De reden waarom we toch gekozen hebben voor het opstellen van een
bezwaarschrift heeft alles te maken met een gevoel van onrechtvaardigheid. Ik
mag alweer 16 maanden leiding geven aan RW Drenthe en in die periode heb
ik nog nooit om een cent extra subsidie gevraagd, En dat terwijl u allemaal
weet dat onze omroep te weinig geld heeft om onze basistaken uit te voeren.
Het bewijs daarvoor wordt geleverd door het onderzoek van het bureau
Berenschot bij de vier, kleine regionale omroepen. De subsidie van regionale
omroepen is gebaseerd op het aantal inwoners van een provincie en dat
betekent dat wij miljoenen minder te besteden hebben dan regionale collega's
die een provincie met een hoog inwonertal bedienen. Dat is niet helemaal
eerlijk om het op z'n Drents te zeggen want onze uitgaven zijn voor een deel
gelijk aan die van de'grote' regionale omroepen. Onze personeelslasten zijn
bijvoorbeeld hetzelfde maar ook onze technische investeringen.

drenthe
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RTV Drenthe Beilerstraat 30, 94or PL Assen . Postbus 999, 94oo AZ Assen

t 0592 33 80 80 r info@rtvdrenthe.nl r rtvdrenthe.nl

Ondanks onze bewezen financiële beperkingen heb ik van een behoorlijk aantal
van u mogen vernemen dat het u niet ontgaan is dat onze omroep volop in
beweging is. In 2011 zijn we met dezelfde middelen en hetzelfde aantal
mensen keihard aan de slag gegaan en hebben we meer live-uitzendingen op tv
gebracht dan in de jaren ervoor. Een aantal voorbeelden, Het protest tegen de
sluiting van de kazerne tot aan de discussie over het nieuwe dierenpark in
Emmen zijn u ongetwijfeld bekend, En beelden van onze omroep waren vaak te
zien in onder andere het NOS-journaal van het omvallen van de zendmast tot
het onvrijwillige natte pak van onze eigen Sint.

Verder is er in onze programmering op radio en tv veel meer ruimte gekomen
voor de Drentse taal, de immens populaire Trektocht maakte z'n rentree met
als extra een enorm geldbedrag voor het goede doel Mont Ventoux en, last but
not least, is onze website onlangs volledig vernieuwd. Een website die qua
bezoekersaantal de afgelopen twee jaar een ongekende stijging heeft
doorgemaakt, Maar we hebben ook in de praktische uitvoering gestalte
gegeven aan nog meer samenwerking met natuurlijke partners als het Drents
Museum, het Huus van de Taol, Kunst en Cultuur Drenthe, Drents Archief etc,

Dit alles is niet onopgemerkt gebleven. Los van de reacties uit de
plaatselijke/regionale politiek merken we vanuit de Drentse bevolking dat onze
omroep veel meer begint te leven. En dat is waar we het allemaal voor doen.
Radio Drenthe is al jarenlang marktleider in de provincie en dus de best
beluisterde radiozender van Drenthe. Geen Radio t of 2, Sky of 538, nee, Radio
Drenthe is onbetwist de nummer een van de provincie. Dat is een feit.

Zijn we tevreden? Welnee, we zijn in mljn beleving nog maar net begonnen,
RTV Drenthe wil de beste regionale omroep van Nederland worden en daar
moet heel wat werk voor verricht worden. Is dat een realistisch doel? Jazeker
en ik kan het weten want RW Drenthe is de zesde regionale omroep waar ik
mag werken, Strijdend voorwaarts is ons motto en daarom van mijn kant geen
gejammer of gemopper over onze financiële middelen' We moeten het doen
met wat we hebben en het heeft geen zin om te kijken naar de mogelijkheden
van grotere regionale omroepen. Ook al zetten we onze vraagtekens bij de
verdeling binnen het IPO. Daar weet de provincie Drenthe ook alles van! Maar
op het moment dat ons reeds ontoereikende budget nog verder wordt
uitgekleed, wordt het teveel,

Desondanks ben ik bereid om te kijken naar de mogelijkheden voor het
gedeeltelijk en op een gelijkmatige manler afbouwen van het extra provinciale
geld van 380,000 euro, Ondanks het feit dat u later in deze brief kunt lezen dat
de Staten deze subsidie expliciet als structureel hebben aangemerkt. Ik heb
namelijk begrip voor het feit dat onze omroep in een grootschalige
bezuinigingsoperatie ook moet bijdragen. Het zou wel arrogant zijn om te
veronderstellen dat onze omroep volledig buiten schot kan blijven. Maar geef
ons dan wel de kans om onze organisatie zodanig in te richten dat we per 1
januari 2014 een omroep zijn die een gezonde bedrijfsvoering kan voeren,
zowel financieel als programmatisch, zonder of met een gedeeltelijk bedrag van
de huidige 380.000 euro die we van de provincie ontvangen'

drenthe
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Als dat bedrag in een keer wordt stopgezet per l januari 2Ot3 zoals het
voornemen is, betekent het onherroepelijk stilstand en zelfs een mogelijke
terugval in de ambities en ontwikkeling van onze omroep. En worden de extra
inspanningen en de duidelijke beleidslijn die in de afgelopen anderhalf jaar bij
RTV Drenthe is ingezet, afgestraft. Geef ons de mogelijkheid om in 2013 de
voorgenomen bezuiniging op een doordachte manier in onze bedrijfsvoering op
te nemen en dan kunnen de inwoners van onze provincie er per 1 januari 2014
op vertrouwen dat er een hele, sterke regionale omroep staat, met duidelijke
ambities en een gezond perspectief.

RW Drenthe is ook van mening dat het conform de afspraken en deugdelijk
bestuur is als de extra provinciale subsidie geleidelijk wordt afgebouwd, In de
brief van 24 december 2009 is ons meegedeeld: "Op 11 november hebben de
Staten besloten uw subsidie structureel te verhogen met een jaarlijkse bijdrage
voor crossmediale activiteiten en ondertiteling." Daarom is de subsidie als
vanzelfsprekend grotendeels geïntegreerd in de reguliere bedrijfsvoering van
onze omroep. Namelijk in het opzetten van onze afdeling Nieuwe Media. Als er
ruimte komt via een afbouw van de extra subsidie kunnen we onze organisatie
opnieuw inrichten zonder dat een en ander ten koste gaat van een verdere,
noodzakelijke ontwikkeling van onze activiteiten op het gebied van Nieuwe
Media.

Dit staat, voor alle duidelijkheid, los van de kosten voor de ondertiteling. Als de
provinciale politiek deze service overeind wil houden, moet er jaarlijks een
extra subsidie van 70.000 euro voor deze activiteit worden toegekend. In
tegenstelling tot de landelijke omroep is een regionale omroep niet verplicht om
de tv-programma's te ondertitelen. En dat heeft weer te maken met de
financiële mogelijkheden van de regionale omroep.

Dank voor uw aandacht, en met de mededeling dat ik dit verhaal uiteraard aan
u allen verder wil toelichten, met hartelijke groet,

Di
redacteu r
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Sensoor
Groningen/Drenthe

INSPRAAK STATENCOMMISSIE CULTUUR EN ECONOMIE PROVINCIE DRENTHE,7 MAART 2012

Geachte commissieleden,

Als directeur van Sensoor Groningen/Drenthe spreek ik hier ook namens Sensoor Oost Nederland. Beide

organisaties zijnwerkzaam in Drenthe. Wij hebben spreektijd gevraagd omdat de subsidie aan Sensoor
(voorheen SOS Telefonische Hulpdienst)met ingang van 1 januari2014 wordt ingetrokken. Als de subsidie
daadwerkelijk wordt ingetrokken dan kunnen de inwoners van de provincie niet meer bellen en chatten over
hun problematiek, 7 dagen per week en 24 uur per dag. Voor Sensoor Groningen/Drenthe zou dit
bovendien het einde van haar bestaan betekenen, precies in het jaar van haar 50 jarig bestaan.

lk heb lang nagedacht over de toonzetting van mijn betoog. ln de afgelopen tijd zijn vele, ik geloof

menselijke gevoelens bij mij opgekomen over de subsidiesituatie. Gevoelens van boosheid, onbegrip,
verzet, verdriet, onrecht maar ook gevoelens van inspiratie, motivatie, hoop en veftrouwen.
ln de open brief van Sensoor gedateerd 9 februarijl. aan alle Statenleden van Drenthe was de toonzetting
scherp, zeker voor ons doen. Dat vond ik nodig om het imago van Sensoor, ingetogen en bescheiden,
passend bij het sootl werk, voor eventjes bij te stellen, even uit de anonimiteit. De echfe aandacht die onze
vrijwilligersorganisatie dag en nacht aan anderen geeft hebben wij nu ook zelf nodig. Vandaag heb ik niet
gekozen voor diezelfde toon maar voor de toon van de rede, redelijkheid en van de verbinding,
lk hoop dat u dit herkent en op prijs stelt.

ln de afgelopen drie, vierjaarvan onzekerheid is Sensoornietachterovergaan zitten meteen houding van
helzal welgoed komen. We hebben getracht de ontwikkelingen en discussie overde PNS, de Provincie
Nieuwe Stijl te volgen en er naar te handelen.

Ter illustratie hieruan ga ik u hieruan nu een korte opsomming geven
¡ We hebben een bezuiniging van'10% opgevangen doorhet hanteren van de kaasschaafmethode en

het zelf gaan voeren van de financiële administratie.
. We hebben onderzocht of we ons werk anders zouden kunnen organiseren met wellicht ook andere

openingstijden.
o We hebben bekeken of we onze dienstvedening of product zouden kunnen "vermarkten"

. We hebben gesprekken gevoerd met andere grotere geestvenuante organisaties in de noordelijke
regio

. We hebben de mogelijkheden m,b.t. fondsenweruing verkend

. We hebben verschillende samenwerkingsmogelijkheden gezocht

. We hanteren een actieve opstelling bij onze vereniging Sensoor Nederland die ook intensief bezig is
met het zoeken naar oplossingen op nationaal niveau met ander stichtingen, met het Rijk en de VNG.

ln de gesprekken met de diverse Statenfracties in de afgelopen weken heb ik onze activiteiten al uitgebreid
kunnen toelichten zodat ik omwille van de tijd hier niet verder op inga.
De zo-even opgesomde activiteiten, die zeker niet limitatief zijn, hebben geleid tot onze conclusie dat
alternatieve financiering geen structurele basis biedt voor de Sensoor taak. Wat dan wel?
Uit de gesprekken met uw Statenfracties sprong er een collectieve opvatting uit die ons samen verbind.
Niemand uitgezonderd vindt dat Sensoor een zeer waardevolle taak in de samenleving verricht en daarom
in staatgesteld moetworden omdezete blijven verrichten. Daaroverzijn we hetgelukkig metzijn allen
over eens. De vraag is echter: en wie betaald de rekening?
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Sensorr
Groningen/Drenthe

Er zijn verschillende opties en daar lopen de meningen weer uit elkaar.

De ene heeft de opvatting dat het een taak is en moet blijven van de provincies, de andere venruijst in het

kader van de WMO naar de gemeentes en weer anderen vinden de Rijksoverheid de beste optie, Het
gevolg hiervan is grote verdeeldheid over het doel, de koers en het tempo zodat Sensoor zich al lange tijd
fijngemalen voelt tussen de diverse overheidslagen

ln 2010 is aan Sensoor in Drenthe medegedeeld dat, op basis van het Bestuursakkoord, sociale taken
geen kerntaken van de provincie meer zijn en dal ondezocht wordt met welk scenario beêindiging van de
subsrdie het beste kan worden gerealiseerd met ingang van 2013. Om te komen tot een zorgvuldige
afbouw van de subsidre worden landelijke ontuvikkelingen en goede afstemming met de betrokken
provincies daarbij betrokken.ln oktober 2011 is de datum van intrekking uit zorgvuldigheidsovenruegingen
gesteld op 1 januari 20'14.

Gedeputeerde Staten van Drenthe hebben in de brief uan24 februari 2012een verdere uitwerking
gegeven van de uitgangspunten sociaaldomein vanaf 2013. Als gevolg van het niet doorgaan van de
Sociale Allianties met de gemeentes betekent dit voor de collega instellingen in het sociale domein een
tijdelijk flexibel budget voor een tweetal jaren. Voor Sensoor verandeft er echter niets. Per 2014 stonden
we op nul en blijven we op nul, het einde van de vrijwilligersorganisatie die al 50 jaar lang volop deel
uitmaakt van de sociale ruggengraat van de Drentse samenleving. Dat gooi je toch niet zo maar weg,

De telefonische- en chat hulpverlening conform het Sensoor concept wordt in 25 landen toegepast. Het
beeld voor Nederland zoals er het nu uitziet is dat; de 4 grote gemeentes doorgaan met de subsidie, de
meeste provincies ook of ze zijn er nog niet uit zijn of ze willen verminderen maar ook dat Brabant en

Drenthe ermee willen stoppen. De provincie Brabant is echter wel een inspanningsverplichting aangegaan
om de Sensoor taak elders onder te brengen.

De uitwerking van het bestuursakkoord kan echter ook anders.
ln Friesland is Sensoor onder de CMO instelling, Partoer ondergebracht,
Groningen blijft Sensoor, weliswaar met een bezuiniging, onder haar verantwoordelijkheid houden,
ln Zeeland zijn Sensoor en de Kinderlelefoon samengegaan met Klaverblad, een patientenvereniging
Gelderland heeft besloten Sensoor te blijven subsidiëren onder de noemer vrijwilligerswerk.
U ziet dat er dus veel meer mogelijk is dan de uitleg die door Drenthe aan het bestuursakkoord is gegeven.

Terug naar de brief van Gedeputeerde Staten van Drenthe van 24 februari jl. Op pagina 12 staat een
passage waarin ik aanknopingmogelijkheden zie, ik citeer: Daar waar nog onduidelijkheid is over
verantwoordelijkheid fussen Rijk en provincie blijven wij een aantaltaken veruullen tot aan het moment van
duidelijkheid. Hieronder valt de collectieve belangenbehartiging op het terrein van zorg en de
instandhouding van de 24-uurs telefonische hulpdienst (Sensoor Noord en Oosf).
Echter in de bijlage 1; blad 1 staat de subsidie voor Sensoor vanaf 2014 nog steeds op nul, in
overeenstemming met de eerdere mededeling.

lk heb dan ook het volgende voorstel en doe daarmee een beroep op u: handhaaf de zojuist geciteerde
passage en schrap de in de bijlage genoemde einddatum van de subsidie. Deze datum hangt als het
zwaard van Damocles boven de Sensoor-organisaties, Geef op deze manier invulling aan het begrip
verantwoordelijkheid en zorgvuldigheid door samen met Sensoor te zoeken naar oplossingen of deze nu
liggen bij de provincie(s), het Rijk of bij de voor ons, onpraktische en onlogische plek bij de gemeentes.
lk dank u voor de aandacht en wens u veel wijsheid,

Sensoor Gronin gen/Drenthe

Jaap Jakobs, directeur, 050 5255792 of 06 15156400
email: groningendrenthe@sensoor.nl

Sensoor Oost-Nederland
Harry Knuiman, directeur, 06 53251440
email h.knuiman@sensooroostnederland.nl



Inspraak inzake Zorgbelang Drenthe

lk ben directeur-bestuurder van de Centrale Huisartsendienst Drenthe, maar spreek nu vooral als
betrokkene bij de zorg. lk kijk nu niet vanuit mijn eigen organisatie, maar op een hoger niveau naar de
zorg en het zorgstelsel.

We hebben het regelmatig over de noodzakelijke vernieuwing in de zorg. Vaak gaat het dan over
veranderingen in de organisatie of over het invoeren van nieuwe technische mogelijkheden. Dat is
mooi, maar doorgaans erg aanbod gestuurd. Vernieuwing in de zorg wordt en moet in mijn beleving
vooral getriggerd en tot stand gebracht worden door de vraag van de cliënten of patienten meer te
laten doorklinken. Per slot gaat het om de zorg naar mensen toe, dat is de output. De zorginstellingen
die de zorg leveren, zijn het middel. Zorginstellingen proberen door eigen onderzoek bij cliënten en
door cliëntenraden zicht te krijgen op de behoeften. Maar het is van belang de vraagkant scherper
neer te zetten en bijv. ook overstijgend.

Een ander aspect van ons huidige stelsel is de toenemende invoering van marktwerking.
Marktwerking kan alleen goed functioneren als vraag en aanbod aan elkaar gewaagd zijn. ln de
praktijk is dat niet het geval. De consumenVvrager is de onderliggende partij. Onder andere door het
grote verschil in kennis bepaalt de aanbieder doorgaans het niveau van zorg. Gevolg is een hoge
volumestijging in die delen van de zorg waar marktwerking is ingevoerd. Belangrijk is dan ook in dit
licht een grote versterking van de vraagkant.

Kortom, het is vanuit voor het bereiken van meer en de goede vernieuwingen in de zorg en voor de
werking van het stelsel in het kader van meer marktwerking van belang dat de stem van de
zorgconsument meer hoorbaar wordt.

Hoe maak je die stem het meest effectief hoorbaar? Dat zou je naar de toekomst nader kunnen
onderzoeken. lk zeg niet dat de huidige vormen het optimum zijn, dat weet ik niet. Maar we hebben
Zorgbelang Drenthe als een organisatie die uitdrukkelijk en onafhankelijk aan de vraagkant van de
markt zijn stem kan laten horen. Daar moet je dus zorgvuldig mee omspringen. Als je de bestaande
organisatie om zeep helpt, is het weg. Als je vindt dat vanuit het bestaande verder ontwikkeld moet en
kan worden, heb je de huidige basis wel nodig. En dat bepleit ik. lk denk dat Zorgbelang Drenthe zich
in een groeiproces bevindt. Een proces dat een aantaljaren geleden is begonnen. Dit proces moet
vooral verder gaan en niet in de kiem worden gesmoord.

De financiering van Zorgbelang Drenthe loopt nu via de provincie. Natuurlijk zou dat ook anders
kunnen: een euro per inwoner op de verzekeringspremie, betaling door de zorgverzekeraars,
overdragen aan andere overheden. Maar dan moet de provincie dat wel netjes overdragen. De
verantwoordelijkheid ligt nu bij de provincie. Dan ben je ook verantwoordelijk voor een goede
overdracht, hoe moeilijk dat uiteraard ook is. Dan kun je dus niet zomaar loslaten, maar moet je als
provincie je invloed uitoefenen om het naar de toekomst goed te regelen.

Concluderend: mijns inziens hebben de zorg en het zorgstelsel groot belang bij een nog veel sterkere
stem van de cliënVpatiënt, de vraagkant. Aan die vraagkant hebben we onder meer Zorgbelang
Drenthe. Verdere doorgroei en ontwikkeling van Zorgbelang naar steeds effectiever optreden is goed.
Zorgbelang feitelijk doen verdwijnen door de bijdrage tot een kwart terug te brengen, gaat hier tegen
in. Dat is heel onverstandig. Overdragen van de financiering aan anderen dan de provincie is
denkbaar, maar dan moet je het verantwoord overdragen, ook al is dat lastig.

M.H. Stuker

7 maart2012



lnspraak commissie cultuur en economieT maarl2O11

Geachte leden van de Commissie.

lk ben er weer, voor de zoveelste keer. U kunt mij "horen" via een stemtolk, ik kan u
niet horen hoe hard u ook praat, ik ben en blijf Doof en met mij veel andere inwoners
van onze mooie provincie Drenthe. Al ruim dertig jaar probeer ik met vallen en
opstaan de belangen van de dovengemeenschap te bedienen. En elke keer heb ik
het gevoel dat ik weer opnieuw moet beginnen!

Wat is het om Doof te z¡n? lk durf te zeggen dat u zich dat niet kunt voorstellen.
Als u uw ogen dicht doet weet u hoe het is blind te zijn, maar hoe goed u uw oren
ook dicht stopt, u zult altijd nog enig geluid opvangen.
Zet het geluid eens uit als u TV kijkt, u kijkt dan naar een stomme film, maar u hoort
nog wel omgevingsgeluiden.

Kom eens op een bijeenkomst waar alleen dove mensen z'tjn en u bent gehandicapt.
Waarom? Omdat u niet met hen kunt communiceren op de manier zoals u met
elkaar communiceert.
Misschien kunt u zich nu voorstellen waarom wij doven niet in het buurt of dorpshuis
in onze eigen plaats komen om daar mee te doen aan de sociale contacten die ieder
mens zo broodnodig heeft.

Daarom is er in Drenthe ( Hoogeveen) ons ontmoetingscentrum:
. Daar kunnen wij elkaar ontmoeten als lotgenoten.
o Daar kunnen wij communiceren in onze eigen taal, de Nederlandse Gebaren

Taal.
o Daar hoeven wij niet op onze tenen te lopen omdat w,i1zo moeilijk begrepen

worden.
o Daar vinden wij ontspanning.
. Daar worden cursussen / lezingen gegeven in voor ons begr'ljpelijke taal
o Daar kunnen we terecht voor uitleg en hulp als we brieven / formulieren van

de overheid niet begrijpen
. Daar is een kenniscentrum voor wie meer wil weten over de problemen van

doofheid, over gebarentaal, het volgen van gebarencursussen, het maken van
een scriptie door scholieren.

Kortom, dit centrum is de spil in het bestaan van veel Doven in Drenthe

Beleidsregels veranderen, ook voor provincies. Dat begrijpen wij best. Bepaalde
dingen passen dan niet meer in het beleid van de tegenwoordige tijd.
Maar...wij waren eerder in uw vergadering in Emmen en ook hier in Assen en daar
hebben we gezien dat u als politieke partijen en ook de toenmalige gedeputeerde
Haarsma toezeggingen hebben gedaan.
Er is toen gesteld dat niemand tussen wal en schip mag vallen bij de overdracht van
taken naar de gemeenten. Er is een motie aangenomen die een soepele overgang
moest garanderen ervan uitgaande dat gemeenten het overnemen.

Welnu dames en heren, het tegengestelde van wat we hadden gedacht en wat
de provincie misschien had gehoopt is gebeurd: ln plaats van dat gemeenten
het subsidie overnemen lieten de meesten de subsidie gelijk en zijn sommige



gemeenten zelfs helemaal afgehaakt! Wû staan bijna met lege handen en
dankzij uw eenmalige uitkering van 18.000 euro kunnen we het nog even
uitzingen, maar voor hoe lang????

We zagen dus geen andere weg meer dan naar de bestuursrechter te gan en deze
gang van zaken daar voor te leggen. Het is nu dus "onder de rechter" zoals dat heet.
En normaal gesproken wacht u dat dan af. Maar wij zijn niet gerust en alleen een
wijziging van het beleid zal ons kunnen redden.
Met iets minder dan 9.000 Euro per jaar kan ons werk doorgaan. Wij hebben er
geen idee van hoe dit juridisch geregeld moet worden, maar u kunt hier wel het
initiatief in nemen!
Op grond van de motie die ik noemde is Zorgbelang aangewezen om met ons te
zoeken naar een oplossing Dit heeft tot nu toe al 5000 euro gekost en we zijn nog
niet veel verder behalve een plan om nog een stichting op te richten die achter het
geld aan moet. Ook heeft Zorgbelang ons niet verteld dat het belangrijk is om tegen
uw brief een bezwaarschrift in te dienen. Waarschijnlijk heeft u zich dat afgevraagd,
welnu voor ons is dit een zeer ingewikkelde materie en als niemand ons op weg helpt
gebeurt het gewoon niet.
Niemand mag tussen wal en schip vallen, maar de ruimte tussen wal en schip wordt
langzaam aan groter.
SWDD spartelt al in die ruimte.

lk doe nogmaals een beroep op u om het beleid richting SWDD te herzien en
ben graag bereid uw vragen te beantwoorden.

Dank voor uw aandacht.



Inspreken Statencommissie Drenthe - 7 maart 2012

Onderwerp : bezuiniging

Betreft: gevolgen beëindiging van de subsidierelatie met het CBK Drenthe.

Van: Toos Arends, directeur CBK Drenthe

Geachte Statenleden,

De provincie Drenthe hecht grote waarde aan kwaliteit wanneer het gaat

om kunst en met name om kunst in de openbare ruimte.

Het zal u niet verbazen dat het CBK Drenthe als expert op het gebied van

beeldende kunst in Drenthe deze ambitie van harte onderschrijft.

In de afgelopen jaren hebben provincie en het CBK Drenthe elkaar in deze

ambitie keer op keer kunnen versterken dankzij een groot aantal

kunstprojecten in de openbare ruimte. U heeft dat zojuist nog kunnen

ervaren tijdens de presentatie van het kunstproject van Giny Vos: een

goed voorbeeld van een perfecte combinatie van opdrachtgeverschap van

de provincie en advisering en begeleiding van CBK Drenthe.

Ook de Drentse professionele kunstenaarspopulatie werd door de

provincie gezien en gewaardeerd. De provincie delegeerde een

documentatie- en ondersteuningstaak aan het CBK Drenthe. Die vertaalde

dit succesvol in het organiseren en faciliteren van tentoonstellingen en het

leggen van verbindingen tussen de verschillende kunstenaarsgroepen. De

relatie tussen kunst en bedrijf werd in Drenthe zelfs op unieke wijze

vormgegeven in een galerie die naadloos opgaat in warenhuis

Vanderveen.

Grensoverschrijdende activiteiten vonden zowel letterlijk als figuurlijk

plaats tijdens bijvoorbeeld het uitwisselingsprogramma met de Kunsthalle

Lingen of een geluidsproject in het kader van Oerol.



Al deze activiteiten vonden in de afgelopen vier jaar plaats. In deze

periode bracht de provincie een deel van de steunfunctíe van het CBK

Drenthe trapsgewijs terug naar een bijbehorend bedrag van 125.000 euro

in 2012. Het doel van die afbouw was om de Drentse gemeenten de

gelegenheid te geven de verantwoordelijkheid voor de beeldende kunst

over te nemen. Uit twee evaluaties zou moeten blijken of deze overdracht

succesvol was. In 2011 vond de eerste evaluatie plaats waaruit bleek dat

de gemeenten over het algemeen zeer lovend over het werk van het CBK

Drenthe waren,

Het CBK Drenthe probeerde ondertussen de bakens te verzetten door zich

te ontdoen van het'subsidievreters' imago, nieuwe opdrachtgevers te

zoeken, een nieuwe locatie te accepteren met meer mogelijkheden voor

het uitvoeren van de bemiddelingsfunctie tussen kunst en publiek en een

netwerk van partners in en buiten Drenthe op te bouwen.

Ondanks de zeer positieve reacties van de gemeentes en de vruchtbare

contacten tussen provincie, bevolking, kunstenaars, bedrijfsleven en het

CBK Drenthe, heeft de provincie in december 20L2 aangekondigd een

punt achter de relatie met het CBK Drenthe te willen zetten. Het CBK kan

alleen nog opdrachten voor kunst in de openbare ruimte uitvoeren op

basis van offertes en in concurrentie met instellingen uit heel Nederland.

Of het incidentele subsidies voor bovenprovinciale activiteiten kan

aanvragen is onduidelijk.

Wat betekent deze bezuiniging?

Succesvolle bestaande praktijken of in gang gezette maatregelen en

initiatieven komen onder druk te staan zoals:

een afdeling kunst in de openbare ruimte van hoge kwaliteit



het cultureel ondernemerschap (45o/o halen we zelf uit de markt)

professionalisering van de organisatie

de relatie met het publiek en het bedrijfsleven

uitbuiten van de mogelijkheden van het nieuwe gebouw en het

nieuwe beleid

het digitale kunstkanaal

het initiëren van bovenprovinciale manifestaties

Dit heeft mogelijk deze gevolgen:

het CBK kan zijn expertfunctíe op het gebied van kunst in de

openbare ruimte niet handhaven vanwege het wegvallen van de

continuïteit

in het ergste geval kan het CBK Drenthe de functie op het gebied

van kunst in de openbare ruimte niet handhaven vanwege gebrek

aan opdrachten

deelname van Drentse kunstenaars aan tentoonstellingen bij de

Vanderveen galerie is niet meer mogelijk

de documentatiefunctie van het CBK vervalt

de winstgevende kunstuitleen komt onder druk te staan

talentontwikkeling van veelbelovende Drentse kunstenaars verdwijnt



er zal minder Beeldende kunst van kwaliteit in Drenthe te zien zijn

het kunstklimaat neemt af

Het CBK Drenthe vraagt zich af of de provincie zich realiseert hoe groot

de verarming van het kunstklimaat in Drenthe zal zijn, wanneer ze deze
bezuin ig in g doorvoert.



Dames en Heren

Mijn naam is Henk de Reus, ik ben artistiek leider van DJT De Reus, het Drents

JeugdTheatergezelschap de Reus.

DJT De Reus stelt zich ten doel bij te dragen aan de ontwikkeling van kinderen

tot empathische, creatieve en ruimdenkende illensen. Wij doen dit door het

maken van theatervoorstellingen die we op scholen en in theaters spelen. We

bereiken hiermee in Drenthe gemiddeld 6500 basisschoolkinderen per jaar. Zes

en een half duizend Drentse kinderen die een fantastische ervaring meernaken.

Zes en een half duizend kinderen hebben gezamenluk 13000 ouders.

Dertienduizendvolwassenen ervaren door ons dat er in Drenthe op Cultureel

gebied dingen gebeuren waarje trots op kunt zijn.

Wij kunnen dat alleen met steun van de provincie.

Cultuur is nu eenmaal geen sector die zonder overheidssteun. /",_

Tenzij je op een schaal gaatwerken als Joop van den Ende of Studio Honderd,

u weet wel, van Kabouter Plop.

Maar die komen niet op de basisschool De Mondenhoek in het Tweede

Exloermond.

W¡ wel.

De kinderen van het Tweede Exloerrnond maakten door ons kennis met

Goethe's Faust, met Richard V/agner en griezelden bij de gedachte dat onze held

Maarten Mus werd opgegeten door Piranha's.

Cultuur,

.,--'/

en heren; iLltuur kost geld

Zoals wegen sten of het kopje koffie dat voor u staat

En net zoalsdie we cultuur alleen indirect geld op.



Ik hoef u niet te veriellen dat huizen in Amsterdam dutr{er zijndan in Wijster.
" .),!.¿ ,.'r'¿ r- ù t

Uit onderzoekblukt van die meerwaarde direct is toe te schrijven aan

de mogelijkheid voor de bewoners deel-te nernen aan het culturele leven.

Alleen al de mogelijkþeid om deel te n.-.ìtièeft blijkbaar een enorme

economische waarde... voor de gem schap wel te verstaan.

Helaas niet voor de cultuurmakers.

DJT De Reus doet het bedrijfsmatig goed. Heel goed zelfs.

Beter zelfs veel landelijke theatergezelschappen.

Onze eigen inkomsten vormen lneer dan 50 o/ovan ons budget, terwijl de grote

gezelschappen alle moeite moeten doen om 20 % te halen.

Ondanks het feit dus dat we het goed doen, kunnen we niet bestaan zonder

financiele steun van de provincie.

Tot slot wil ik graag een halve rninuut van rnijn 5 rninnten spreektijd aan u

afstaan, waarin ik u vraag terug te denken aan uw eigen eerste voorstelling die u

als kind of als jongvolwassene zag.

Voor sommigen is dat misschien een dansvoorstelling van het Scapinobalet of

een voorstelling van Jozef van de Berg of van Tryater....

Ik wil u vragen weer in gedachten te roepen de indrtrk die die eerste voorstelling

maakte,

dat allesomvattende gevoel van getuige te zijnvan een unieke gebeutenis,

die opwindend is en je diep in je ziel raakt.

Neemt u dertig tellen de t4d dat gevoel terug te halen. . .





Namens alle kunstenaars uit het Drents Schildersgenootschap, Verkuno, VANTYNAARLO en Morene en veen.

Uitgesproken op 7 maart 2OL2in het Provinciehuis te Assen door Arend Kuiper (voorzitter DSG).

Wat hebben professioneel werkende beeldende kunstenaars en vormgevers hier in Drenthe gemeen?

Daar op is er eigenlijk maar één antwoord : .......het CBK DRENTHE.

om u¡téén lopende redenen kom je als kunstenaar of vormgever in aanraking met het CBK.

lk denk hierbij aan zaken die betrekking hebben op de kunstuitleen, kunstenaars documentatie (deze

wordt elke dag geactualiseerd, het organiseren of bijwonen van lezingen en/of workshops,

tentoonstellingen, contacten met verschillende instanties, kunst in de openbare ruimte, enz., enz.

Tot op heden zijn er ruim 320 kunstenaars ingeschreven.
Door deze bindende factor is het CBK niet alléén een podium maar heeft ook een netwerkfunctie
verkregen.
Niet alleen verbindingen tussen kunstenaars maar ook tussen kunst en diverse instellingen als er zijn

galeries, overheden, bedrijfsleven, scholen, particulieren, enz.

ln de afgelopen jaren heeft het CBK Drenthe goede contacten opgebouwd met culturele instellingen in bijv.
Duitsland (Kunsthalle Lingen, Palais Rastede bij Oldenburg).De documentatie- en informatie service van het
CBK verstevigt de kunstsector in Drenthe en is een belangrijk instrument voor de kwaliteit, uitstraling en
positionering van de hedendaagse beeldende kunst in Drenthe. Het accent ligt op de kwaliteit van de

inhoud !

ln het beleidsplan van het CBK wordt veel aandacht besteed aan het op een act¡eve wijze bijdragen aan

een cultureelondernemerschap door individuele kunstenaars van advies te dienen.

Het CBK adviseert over, coördineert, begeleidt en ondersteunt kunstopdrachten bijv. in de openbare

ruimte.
Ook commerciële bedrijven, provincie en gemeenten worden in een vroeg stadium ondersteund.
Kortom: het CBK Drenthe vervult de rol van makelaar/intermediair tussen opdrachtgever en kunstenaar.

Juist door ondersteuning te bieden en gemeenten en andere instellingen te adviseren, wordt het
gestimuleerd om kunstenaars in projecten te betrekken.

Maar in 2013 zou dit allemaal afgelopen zijn? Geen subsidie meer van de provincie? Het budget van het
CBK wordt verlaagd met een bedrag van € 125.000,- per jaar.

Voor het CBK wordt het bijna onmogelijk gemaakt nog langer als overkoepelende organisatie te
functioneren.Daardoor worden de middelen niet langer provinciebreed ingezet. Het nadeel daarvan is dat
de bedragen versnipperd worden en grote projecten niet meer gerealiseerd kunnen worden.
Geld naar gemeenten sluizen versnippert initiatieven, kennis en professionaliteit. Bij de gemeenten

beschikken ze niet over de know how die het CBK wel in huis heeft.
De tentoonstellingen van Drentse kunstenaars bijv. in de CBK Drenthe Galerie/Vanderveen, komen in
gevaar, evenals tentoonstellingen in samenwerking met andere kunstenaars in binnen - en buitenland. Het

ondersteunen en coachen van kunstenaars wordt eveneens moeilijk, de nieuwsbrief en de

kunstenaarsdocumentatie verdwijnen. De kunstuitleen krijgt het op termijn zwaar omdat het personeel op

de tocht staat. Dat kan inhouden dat er minder Drentse kunstenaars in zullen worden opgenomen.

Tentoonstellingen in Drentse dorpen en kunst in de openbare ruimte staan onder druk...........

De uitgangspunten van het cultuurbeleid 2013-2016 en invulling van de bezuiniging per 2Ot3 is voor het
CBK Drenthe rampzalig en zoals ik zojuist al heb gememoreerd ook rampzalig voor de kunstenaars en

vormgevers. Het uitgangspunt en de titel van het kunstbeleid 2009-2012 was "Cultuur als Magneet" en dat
moeten we niet vergeten.

Dusdanig snijden in de subsidie voor het CBK Drenthe is buiten proportioneel.
Ter ondersteuning van dit protest willen we u een petitie aanbieden namens vele kunstenaars uit Drenthe.

We staan allen voor het behoud van een goed CBK Drenthe!



V.
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Door Eline Krottje
Voorzitter professionele ku n stena a rsveren ig i n g VANTYNAARLO

Wat mis ik nog in dit politieke debat over de bezuinigingen in de kunsten en in het
bijzonder de bezuinigingen richting CBK-Drenthe.

Misschien is het goed om de rol van het CBK-Drenthe nog eens goed over het voetlicht te
brengen. Daarmee bedoel ik de rol die ik als individueel beeldend kunstenaar, maar ook
als voorzitter van de kunstenaarsvereniging ervaar.

Mijn collega heeft net het beeld heeft geschetst van het CBK-Drenthe als intermediair
tussen opdrachtgever en kunstenaar, daar wil graag op ingaan,

Stelling 1 :

Het CBK zorgt met haar activiteiten voor een levendig kunstklimaat in de provincie
renthe.

dit doet zij onder andere door uitwisseling tussen professionals vanuit diverse kunst
disciplines te organiseren.

Verder door het up tot dat houden van de kunstenaars documentatie en het actief
werven van klanten, binnen en buiten de provincie Drenthe.

Het CBK is hèt kenniscentrum op het gebied van kunst en kwaliteit.

Verder stelt het CBK de rol van de kunstenaar - zolderkamer werkend in eenzaamheid -
ter discussie en plaatst de kunstenaar in de maatschappij.

Is dit allemaal nog haalbaar en betaalbaar in deze tijd?
In de grote mensen wereld moet er voor dergelijke diensten worden betaald.
De klant ( is de kunstenaar ín dit geval) - geeft op
diensten.

Zit de kunstwereld zo pragmatisch in elkaar en is d
Men is gewent dat kunst gesubsidieerd wordt en daarmee betaalbaar voor iedereen.
alt de subsidie weg dan kon kunst wel eens onbetaalbaar worden.

Stelling 2:
De rol van kunst en van de kunstwereld is die van de maatschappelijke vrijplaats,
Van de creatieven die bloeien tussen de tegels, op onbewoonbare stukjes grond en dit
omtoveren tot een oase waarbinnen authenticiteit en creativiteit de motor zijn.
De maatschappij kijkt er met verschillende ogen naar, geïnteresseerd, geamuseerd,
geërgerd, maar vaak ook nieuwsgierig, met een blik van wat gebeurt daar en is dit
misschien ook interessant voor mij en misschien ook toepasbaar binnen mijn organisatie,
binnen het publieke domein of bij de behandeling van een bepaalde patiënten groep. Hier
ontstaat een interessante symbiose tussen 2 werelden.

Echter wil een kunstenaar zo werken dan vraagt d¡t tijd en aandacht en tijd moet in de
toekomst betaald worden. Dus een eenvoudige rekensom verteld mij:

uurloon HBO niveau minimaal € 50.00 per uur - lijkt mij redelijk, is overigens zonder
19olo BTW. Conceptvorming - 10 uur = € 500.00, materiaal onderzoek 15 uur = 750
realisatie plus project begeleiding - tarief € 120.00 per uur - 4B0O.OO
Voorbereiding - € 6050.00 ex BTW incl BTW 7199.50
in de voorbereíding is dit een redelijk bedrag, daaroverheen komen nog alle kosten, zoals
materiaal, inhuren vakmensen, vergunningen etc.



Groñrueg komt het bedrag voor 1 profession
niet hoog. Dit houduin,kunst in het publieke r

op jaarbasis realiseîen, mits de middelen worden aangewend voor de kunsten.

sterrins s, Qraqþo o.l, e^^lIu,ÅuQ,Uto*
Het ultkleden van de taken van het CBK-Ðrenthe door búitenproportionele subsidie
vermindering zorgt voor opdroging van het nu zo bloeiende kunstklimaat en maakt dat
kunst straks weer alleen betaalbaar is voor een elite groep.



Geen uitkleding maar een aankleding

Als beeldend kunstenaar díe woonachtig/werlczaam is in Drenthe maak ik mij
zorgen over het behoud van het CBK Drenthe. Volgens mi¡' heeft dit CBK een

belangrijke rol binnen het Kunstklimaat van de provincie. Enkele kenmerken

van die rol zi¡'n o.a.: bruggenbouwer tussen concept-aft en volkskunst

stimulator om kunst over de grens te brengen, faciliterend in exposities en

documenteren van de in Drenthe werl<zame kunstenaars , kwaliteitsbewaker

van de professionaliteit van de kunstenaars en kunstenaarsverenigingen.

Tevens veruult het CBK een belangri¡'ke podiumfunctie voor de kunstenaars

en de kunstenaarsverenigingen, waardoor er een bevordering is van de eigen

werkwifze en een verbetering van de kunstproducten. Het CBK verbindt de

kunstenaarsverenigingen en zorgt ervoor dat kunst en maatschappit elkaar

vinden in samenwerkingsverbanden. Buiten de provincie is het CBKDrenthe

van betekenis voor het Noordefik kunstklimaat door die verbindende en

activerende rol.

In hoeverre heeft deze bezuiniging invloed op een goed functionerend CBK?

Is het behoud van CBK in het geding? Geen uitkleding maar een aankleding.

Ik sta voor het behoud van een goed CBK Drenthe.

Naam: Datum:

l<o Vr"Lo.

Handtekening:

6f >/" z
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lnspraakreactie STAMM CMO Drenthe op Beleidsvisie Sociaal Domein vanaf

2013 Provincie Drenthe

7 maart 20L2

Geachte leden van de commissie Cultuur en Economie, geachte

gedeputeerden,

Graag maak ik van de gelegenheid gebruik om namens STAMM CMO Drenthe

in te spreken op de Beleidsvisie Sociaal Domein vanaf 20t3 zoals deze 24

februari jl. is gepresenteerd.

lk ben nummer 10 en houd mijn reactie daarom kort en kernachtig.

lnstemming inhoudelijke uitwerking

Wij kunnen ons vinden in de inhoudelijke uitwerking zoals die nu voorlígt

Blij met langere transitieperiode

STAMM is blij met de langere transitieperiode. ln de kern zijn wij een heel

gezond bedrijf. Nogmaals € 1,3 miljoen opvangen is echter een forse opgave.

Met de temporisering hebben we gelukkig meer tijd om de nodige

maatregelen te treffen om deze forse korting op te vangen. Dat is een

positieve ontwikkeling. Maar er is wel meer nodig voor een zachte landing.

Tra nsitiebudget noodzakel ij k

Deze € L,3 miljoen laat zich - onder de huidige omstandigheden heel beperkt

uit de markt terugverdienen - en dwíngt ons tot ingrijpende maatregelen; een

nieuwe reorganisatie is onvermijdelijk. Zoals het er nu uitziet gaan we van 24

mensen afscheid nemen. Een deel laat zich oplossen via natuurlijk verloop en

het niet verlengen van tijdelijke contracten. Daarnaast zíjn gedwongen

ontslagen echter onvermijdelijk. Onze inzet daarbij is om maximale slagkracht

te houden. Deze gedwongen ontslagen gaan gepaard met forse kosten, omdat

het in veel gevallen gaat om collega's die langdurig verbonden zijn met

STAMM. Kosten die de draagkracht van STAMM te boven gaan, omdat wij als

gesubsidieerde instelling slechts zeer beperkt eigen vermogen mochten



opbouwen. Een bijdrage in deze transitiekosten is noodzakelijk. Wij rekenen op

een positieve uitkomst van ons gesprek met de gedeputeerde over een

bijdrage vanuit de reservering transitiekosten sociaal domein

(productenraming 2072). Daarmee is onze zachte landing gegarandeerd -

zachte landing tussen haakjes, want de noodzakelijke gedwongen ontslagen

gaan diep ingrijpen in de levens en gezinnen van de mensen die het betreft -
en kunnen wíj ons concentreren op ons werk voor de mensen in Drenthe, en

het verder versterken van onze positie op de markt.

Snelle besluitvorming

Tot slot doen wij een dringend appel op de provinciale staten om te komen tot
een snel besluit. Allereerst om onze medewerkers niet veel langer in

onzekerheid te laten. Maar ook zakelijk gezien is het van groot belang dat onze

klanten weten dat STAMM een gezonde betrouwbare organisatie is die

blijvend kwaliteit levert. Dat kan alleen als er duidelijkheid is over haar

financiële provinciale basis.

Wij hebben er alle vertrouwen in wij op deze wijze de pittige transitieperiode

goed gaan doorkomen. Ook met onze afgeslankte organisatie denken wij een

goede startposítie op de marktte kunnen creëren en daarbij te zorgen dat

provincie en Drentse gemeenten blijvend kunnen rekenen op een excellente

ondersteuning op het sociaal domein.

Dank voor uw aandacht en ik wens u wijsheid bij de besluitvorming.

Yvonne Turenhout
directeur-bestuurder
STAMM CMO Drenthe



Beste mensen,

Misschíen dat u mij niet meer herkent? Even voor u als'geheugenopfrisser',2 jaar geleden stond ik
hier voor u als de Griekse marathonloper met een Olympische fakkel,
Die heb ik hier laten liggen en nooit meer terug gezren.

Door de eerlijke vinder weggegeven of moet ik het nog melden als ontvreemd?
Ook mijn sporttenue is mij ondertussen afgenomen. Dat spektakel moet u nu missen.
Wel heb ik nog overwogen om mij in een korset te hijsen. Ziet u het voor zich?

En weet u waar voor het dient? Onder andere. Ja !

Maar ook om bij een zwakke ruggengraat extra steun te geven. Het blijft natuurlijk
symptoombestrijding, je gestel wordt alleen maar zwakker. Dus dat doe ik maar niet,
Wel heb ik u allen een mooijubileumboek met begeleidend schrijven doen toekomen.
Meer dan 40 jaar provinciale steun voor onze Olympische missie, waarbij vooral gold dat meedoen
belangrijker was dan winnen.

{boek tonen en laten vallen of achteloos achterover gooien}
Oeps dat was geen zachte landing!
Nu we het daar toch over hebben. Eerst was ik nog wel blij met de recente uitwerking van GS op het
sociaal domein. Even zag ik een zachte landing.
Maar nu weer bij zinnen van mijn euforie denk ik daar iets genuanceerder over.
lk heb jaren geturnd en velen van u ook vast wel op school.
Daar kun je een aanloop nemen naar een trampoline, ziet u hem staan? Je loopt, steeds harder, je
nadert de trampoline en neemt een enorme sprong, je wordt gelanceerd en zweeft vrij als een vogel
in de lucht op weg naar het licht, dan kijk je naar beneden en denkt.... Waar is de landingsmat, die
zouden ze toch neerleggen. Dit wordt geen zachte landing.
De huidige uitwerking lijkt meer op het verlengen van de aanloop, maar dan ligt er nog steeds geen
landingsmat. Geheel uitgeput bij de trampoline aankomend dreigt nu nog steeds een crash,
Hoe had het dan welgemoeten? De zachte landing had natuurlijk moeten worden gecreëerd door
een brede alliantie van provincie en gemeenten. Wat nu rest is een provinciale ruimtelijke markering
waar die crash gaat plaatsvinden.
Een beter scenario is dat er ondertussen toch nog een dergelijke mooie landingsplaats ligt. En die is

er al en heet Drenthe2028. Hoewel dit buiten de huidige uitgangspunten wordt gehouden ligt hier
natuurlijk onze ruggengraat.
En zo hoop ik u over een paar jaar ons volgende jubileumboek te presenteren. 'SportDrenthe op weg
naar 2028'.
lk dank u voor uw aandacht en verzeker u dat wij er voor gaan om overal het Drentse volkslied te
late kli n

u rder SportDrenthe

Assen 7 m o12

l-l
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Geachte Voorzitter, Geachte Statenleden, Geachte Gedeputeerden,

Het moment van de waarheid lijkt aangebroken te zijn. Het sluitstuk na jarenlange discussie, een

stapeling van ontwikkelingen en onzekerheid.

lk zal in mijn bijdrage ingaan op onze ideeën voor de toekomst en de randvoorwaarden die daarvoor

nodig zijn.

Maar vooraf een woord van waardering voor de beweging van het College van GS. Nu gebleken is dat

het tot nog toe jammer genoeg niet gelukt is om afspraken te maken met de Drentse gemeenten

over de borging van inzet op het sociale domein heeft het College haar eerdere voorstel van

december 201-1 aangepast. Daarmee is de pijn iets verzacht.

Het eindplaatje blijft voor ons echter hetzelfde: € 100.000,00 voor de taak "bovenlokale

belangenbehartiging". En hoe het vanaf 2016 verder gaat is onduidelijk: want dan wordt, zo lezen

wij, gekozen "voor een open markt"...

De provincie Drenthe is sinds de jaren '70 een gewaardeerd partner van ons. Al die jaren hebben wij

uitvoering gegeven aan provinciaal beleid. Met uw steun hebben we een netwerk en kennis kunnen

opbouwen, ondersteuning kunnen bieden aan vrijwilligers en hebben we tal van prachtige projecten

kunnen uitvoeren. Met dit alles hebben we "onze sporen nagelaten": tevredenheid en concrete

resultaten ín de provincie, naam en faam buiten de provincie. Dat is natuurlijk heel mooi. Maar hoe

zorgen we eruoor dat de investeringen vanuit het verleden blijven renderen?

U weet dat er, in deze tijden van economische moeilijkheden, meer en meer van bewoners wordt

verwacht. Tegelijkertijd zien diezelfde bewoners zich geconfronteerd met ontwikkelingen op

gebieden als demografie, voorzieningen, veranderingen in de dorpsgemeenschappen en de sociale

samenhang en nieuwe wet- en regelgeving. lk kan u verzekeren dat dat nu al spanning veroorzaakt,

Wij begrijpen goed dat de provincie minder middelen ter beschikking heeft en dat er keuzes gemaakt

moeten worden. Dit zagen we aankomen, En daarom zijn we zelf aan de slag te gaan en hebben we

plannen gemaakt voor de toekomst.

We willen onze organisatie transformeren. Voor onze basisinfrastructuur, het wezen van ons werk,

hebben wij minimaal l- consulent voor de dorpshuizen en 1 voor de dorpen nodig, plus secretariële

ondersteuning. Verder willen wij gaan bouwen op de kennis en een stevige inzet van vele

vrijwilligers. En tenslotte willen wij het uitwisselen van kennis en ervaringen, het leggen van

verbindingen en verstrekken van informatie gaan verbeteren door middel van digitale

mogel'rjkheden. Om d¡t alles kwalitatief goed te kunnen doen hebben wij niet structureeleen ton

nodig, maar minimaal € 150.000,00. Mét daarbij de garantie dat dit bedrag volledig besteed kan

worden aan deze basisinfrastructuur. En niet aan andere dingen die de afgelopen jaren in ons

werkplan zijn geslopen.

Vereniging Brede Overleggroep Kleine Dorpen, Oostersingel 21 a, 9401 JZ, Assen

www.bokd.nl info@bokd.nl tel. 0592-315121



Met deze inzet kunnen wij de zelfredzaamheid van dorpen en dorps- en buurthuizen blijven

versterken en de volgende resultaten leveren.

1) Een operationeel netwerk van dorpen en dorpshuizen in Drenthe.

2) Constructief overleg en uitwisseling tussen dorpen en dorpshuizen, overheden,

maatschappelijke organisaties en anderen.

3) Vraaggerichte ondersteuning aan dorpen en dorpshuizen.

4') Verzamelen van kennis en het ontwikkelen van nieuwe kennis.

Hiermee kan onder meer worden voorzien in:

- een publieke steunfunctie voor Drenten die zich vrijwillig inzetten voor dorp of dorpshuis,

- provinciale ogen en oren in de plattelandspraktijk,

- een smeermiddel en intermediair tussen partijen,

- het voorhouden van spiegels en het geven van voorlichting over ontwikkelingen,
- het verzamelen en delen van kennis en ervaringen,

- het gidsen door wet- en regelgeving,

- het fungeren als vliegwiel voor projectinitiatieven op het platteland.

Voor zover de basisinfrastructuur

Het verwerven en uitvoeren van projecten willen wij laten doen door een apart te zetten onderdeel

van de BOKD. Met goede projectplannen die aansluiten op behoeften in de praktijk enerzijds, en

programma's en beleid van overheden en fondsen anderzijds, zal dit projectbureau van de BOKD

moeten laten zien dat zij in hun eigen voortbestaan kan voorzien.

Daarnaast zijn wij in gesprek met partijen om te komen tot samenwerkingsverbanden en afspraken

over gezamenlijke huisvesting en shared service. Dit om kosten te drukken en om, nog meer dan dat

we nu al doen, kennis en krachten te bundelen.

Geachte Statenleden,

lk heb u kort onze ideeën voor een transformatie van de BOKD geschetst. Een transformatie

waardoor we met een lagere financiële bijdrage en hard werken van betekenis kunnen blijven voor

Drenthe. Waarmee behoud van kennis, netwerk, dienstverlening en innovatiekracht ons inziens is

gegarandeerd. Waarmee er voor ons werk sprake kan zijn van de veelbesproken "zachte landing".

Wij verzoeken u ons te faciliteren zodat wij kwalitatief goed kunnen blijven bijdragen aan een Vitaal

Drents Platteland. Wij hebben daarvoor twee dingen nodig, of eigenlijk drie:

Eén. Uw vertrouwen en partnerschap, voor het belang van borging van onze publieke

dienstverlening;

Twee. Een structurele financiële bijdrage voor inzet t.b.v. onze basisinfrastructuur van € 150.000,00

Veren¡ging Brede Overleggroep Kleine Dorpen, Oostersingel 21 a, 9401 Jz, Assen

www.bokd.nl info@bokd.nl tel. 0592-315121



Drie. Een provinciaal plattelandsbeleid met ambities en middelen voor projecten, gekoppeld aan een

heldere en transparante "projectenmarkt" waarbij de goede voorstellen, naar inhoud en prijs,

worden beloond met een beschikking voor cofinanciering. De uitwerking van de inzet op het thema

Vitaal Platteland, die dit jaar op uw agenda staat, kan hier een belangrijke rol spelen.

Zonder deze voorwaarden is het werkelijk moeilijk een toekomst te zien met perspectief op kwaliteit

en continuiïeit.

Het bestuur van de BOKD, en de Algemene Ledenvergadering van de BOKD, zal in dat geval moeten

bezien wat wel en wat niet in de benen kan blijven en goed in de spiegel moeten kijken om objectief

te beoordelen of de BOKD kan en wil blijven bestaan.

Voorzitter, ik rond af.

De BOKD wil graag van betekenis blijven voor Drenthe, onze prachtige plattelandsprovincie.

Wij vragen uw steun en duidelijkheid

Vereniging Brede Overleggroep Kleine Dorpen in Drenthe

D.J. Keegstra, directeur

Assen, T maaft20]-2

Vereniging Brede Overleggroep Kleine Dorpen, Oostersingel 21 a,9401J2, Assen
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Geachte voorzitter, dames en heren Statenleden,

Het doet mij deugd dat K&C vanmiddag kan inspreken.

Vooraleerst w¡l ik mijn waardering uitspreken over het podium dat de SP, GroenLinks en het
CDA ons geboden hebben, om ons verhaal kwijt te kunnen op de website 'Wake up call'.

lnstellingen die jarenlang én met succes hebben gewerkt in opdracht van de provincie wordt
de gelegenheid geboden om aandacht te vragen voor het werk dat zij verzet hebben voor de

provincie Drenthe. En hoe zij denken, hoe in deze tijd gemeenten en provincie nog beter

samen kunnen optrekken om de infrastructuur in stand te houden, de ruggengraat van

Drenthe.

Volgens K&C vraagt deze tijd niet alleen om te kijken naar bezuinigingen, maar ook kritisch

te kijken naar een mogelijke hervorming van de infrastructuur.
- Wat is in deze tijd nodig?

- Waar kunnen gemeenten en provincie nauwer met elkaar samenwerken en samen

optrekken ?

- Hoe zien we met zijn allen de verhouding overheidsbemoeienis en markt?

Antwoorden op deze vragen moeten leiden tot het versterken van de Drentse samenleving.

K&C heeft een notitie geschreven: "Nieuwe versterkingsstructuur kunst en cultuur voor en

met alle Drentse burgers". Ruggengraat en marktwerking, gemeenten en provincie, gaan

samen in het versterken van de Drentse samenleving in een vernieuwde structuur. Wij

hebben gekeken naar een nieuwe structuur met een Drentse maat. Een Drents model,

waarbij wij over onze eigen schaduw heenstappen.

U bent vandaag bijeen om te praten over de verdeling van de voorgestelde bezuinigingen op

het culturele domein. U wenst een ruggengraat om het culturele domein in stand te houden,

maar kiepert daarbij nogal wat taken over de schutting van de gemeenten. Een lastige

opgave voor u: u moet bezuinigen én u wilt een ruggengraat overhouden, geen zwevend rib

nemen wij aan, en u moet daarbij nog stringenter samenwerken met rijk en gemeenten.

Nogvoor u het inhoudelijke beleid in de cultuurnota 2013 -2OL7 hebt gezien, besproken en

expertjsecentrum en projecto rganisotjå
kunst en cultuur

Postbus 924, 9400 AX ASSEN, 0592-336999

www.kcdr.nl



vastgesteld wordt u nu al gevraagd financiële keuzes te maken. Dat lijkt mij een omgekeerde

weg. K&C wacht met smart op de te presenteren Cultuurnota en kan dan reageren op de

inhoud. Daarna kan zij de daaruit voortvloeiende opdrachten verbinden met de beschikbare

middelen.

Marktwerking is een ander verhaal. Wij vragen hiervoor uw speciale aandacht.

Vanaf uw besluit om de marktwerking in te voeren met een stimulerende marktkorting heeft
K&C hard gewerkt aan het verkrijgen van meer inkomsten uit de markt, onder andere van

vele Drentse gemeenten. Leidraad was én is het continueren van het door u ingezette beleid

op het gebied van cultuureducatie en amateurkunst. Na uw eerdere injecties zijn diverse

activiteiten financieel overgenomen door de afnemers van de diensten van K&C. lk ben er

trots op dat deze transitie geslaagd is te noemen. Zeker in een periode waarin de kunsten

worden weggezet als links en zakkenvullers door enkele landelijke politieke partijen. lk ga er

vanuit dat provinciale politici van die mening afstand nemen.

Echter.... wanneer provinciale activiteiten ondergebracht gaan worden bij de gemeenten ziet

K&C niet graag dat zij op de opgebouwde markt geconfronteerd wordt met gemeentel¡jk

gesubsidieerde instellingen. Tegen gesubsidieerde instellingen valt niet te concurreren, Dan

gaan er echt extra ontslagen vallen. ln samenwerking zien wij grote kansen.

lk dank u voor uw aandacht en wens u een commissievergadering toe, waarbij met creatief

denken en deskundigheid van de Drentse instellingen, i.p.v. externe deskundigen. Drenthe

gaat voor het behoud van een solide ruggengraat cultuur, zoals voor de samenleving in

Drenthe. Een Hondsrug voor de provincie en gemeenten.

Johan de Noord, directeur K&C, 7 maart 2OL2

expertisecent rum en projecto rgarisotjå
ku nst en cultu u r

Postbus 924, 9400 AX ASSEN, 0592-336999

www.kcdr.nl



WFt" inspraak Trix van Kuilenburg , 7 maart 2012

Geachte Commissie.

Ik spreek hier als voorzitter van'Wmo raad Hoogeveen.

Zoals u wellicht weet is de Wmo ln'2007 ingevoerd. De gemeente is verplicht burgers te
betrekken bij haar V/mo beleid. In Hoogeveen gebeurt dat middels een Wmo raad. Midden
2006 is in Hoogeveen een integrale'Wmo raad opgericht. Integraal wil zeggen dat vele
doelgroepen vertegenwoordigd zijnmaar in Hoogeveen is er ook een afuaardiging vanuit de
levensbeschouwelijke instellingen.

Wij geven gewaagd en ongewaagd advies aan de gemeente en zijn in een woegtijdig stadium
betrokken bij beleidsontwikkeling. Daamaast signaleren wij knelpunten in de uitvoering van
de'Wmo.
In de beginperiode lag het accent erg op voortzetting van WVG beleid en aanbesteding van
Hulp in het Huishouden. De komende jaren zal de Wmo sterk in de belangstelling staan. Denk
ondermeer aan:

Bezuinigingen bij gemeenten. De Wmo zalntetworden ontzien. Wat betekent dat voor
de kwetsba¡e burgers?

Het proces van De Kanteling. Burgers dienen resultaatgericht te worden gecompenseerd

om te participeren in de samenleving

Functie begeleiding uit AWBZ naar'Wmo
Gemeenten worden verantwoordelijk voor de Jeugdzorg

Kortom er gaat veel gebewen op dit tenein. De rol van de Wmo raødzalhierdoor ook
veranderen. Er wordt van ons een proactieve houding verwacht t.a.v. alle nieuwe
ontwikkelingen.

[n2006 en2007 zijn in alle Drentse gemeenten integrale'Wmo raden opgerichtmede door
toedoen vanZorgbelang Drenthe. Zorgbelang ontving hiervoor subsidie van de provincie
Drenthe.

De provincie Drenthe was dan ook de eerste provincie waar in alle gemeenten medio 2007
een Wmo raad functioneerde.

Anno 2012 is ZorgbelangDrenthe nog steeds betrokken bij de 
'Wmo in Drenthe.

Zo organiseertzij het V/mo voorzittersoverleg. Wij komen als voorzitters minimaal vier keer
per iaar bij elkaar. Dit overleg wordt in Drenthe gezien als het gremium voor de Drentse 'Wmo

raden. Gemeente overstijgende onderwerpen worden in een vroegtijdig stadium besproken. Er
wordt kennis en ervaringen uitgewisseld, er is aandacht voor overstijgende en signalerende
Wmo onderwerpen. Daarnaast worden themabijeenkomsten georganiseerd voor WMO
raadsleden over belangrijke actuele onderwerpen met deskundige sprekers.



ZorgbelangDrenthe is belangrijk voor Wmo raden omdat zij als onafhankelijke partij ons
ondermeer in een woegtijdig stadium informeert over actuele zakenen specifieke kennis heeft
van het cliëntperspectief. Deze kennis is ondermeer van groot belang bij
aanbestedingsprocedures, denk aan de aanbesteding voor de Hulp in het Huishouden. Op
basis van deze informatie hebben \Mmo raden invloed uitgeoefend op het aanbestedingstraject
Hulp in het Huishouden.

De activiteiten van ZorgbelangDrenthe m.b.t. de Wmo sluiten ¿um op de rollen die Provincie
Drenthe voor zich zelf ziet in het kader van PNS+. nl:

¡ Agenderen

o Stimuleren
o Signaleren
o Monitoren en

o Beleidsontwikkeling bij bovenlokale, maatschappelijke waagshrkken

Zorybelang Drenthe biedt de vrijwilligers in de V/MO raden van Drenthe gecoördineerde

ondersteuning blj hun moeilijke taken. ZorgbelangDrenthe is de enige organisatie, die hen
proactief heþt blj hun opbouwvan kennis en ervaring.Deze opbouw is noodzakelijþ omdat
deze nog nergens bestaat. Als de levensvatbaarheid vanZorgbelang Drenthe teniet wordt
gedaan, zullen de wijwillige WMO raadsleden hun advieswerk slechts kunnen toetsen aan

hun privé-ervaringen en zelden uitgaan van een breder kader. Zij kunnen dan geen beroep

meer doen op themabijeenkomsten over actuele onderwerpen. Geen advies vragen over
veranderingen die voor de individuele raden van belang zijn. De WMO raden hebben ieder
afzonderlijk niet de know how en de middelen om dit zelf te kunnen organiseren. Het is juist
aan het provinciebestuur, om deze coördinerende taak op zich te nemen en te faciliteren, die
overbelaste gemeenten voor hun burgers niet kunnen vennrllen.

Ik ben dan ook van mening dat de provincie deze essentiële fi¡nctie in de ontwikkeling van de

kwaliteit van de participatie van de burgers in de voortgang van de WMO moet blijven
subsidiëren.




